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Druhá vicemiss MISS ACADEMIA ČR je z Hulína str. 30 - 31

DS Morava reprezentoval Hulín ve Francii str. 25

Základní škola se zaměřila na ekologii str. 18 - 19

Vyhrazeno pro seniory str. 8 - 10

Hulín nebude trestán za krach Pily str. 3 - 4
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Pátého května se uskutečnil v Hulíně pietní akt na počest 
těch, kteří za osvobození naší vlasti v 2. světové válce 

položili životy. Str. 10

Na setkání se seniory 13. 5. přišel i starosta Hulína 
Mgr. Roman Hoza. Vedle přednášky praktického lékaře 

Jiřího Pražáka vyslechli hodně zajímavostí. Str. 8 - 9

Starosta Hulína předal jmenovací dekret 
nové ředitelce předškolního zařízení
 v Hulíně Andree Hradilové. Str. 25

DS Morava se spolu s mažoretkami z Dřevohostic 
představil francouzské veřejnosti. Jedna z chvil 

odpočinku v pařížském parku. Str. 21

Malíř a ilustrátor dětských knížek Adolf Dudek
 opět zavítal mezi hulínské děti. Malovali spolu, 

zpívali a skotačili. Str. 27 - 28

Osmáci ZŠ Hulín jsou se svým dílem spokojeni. 
Rostliny v učebně budou sloužit nejen jim, 

ale mnohým dalším školákům. Str. 18
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EDITORIAL
Hulínské roviny v prehistorii vyžehlil arktický ledovec a poté, co roztál, 

vyrostly zde husté lužní lesy zaplavované vodami řek Rusavy a Moravy. V po-
sledních staletích byly lesy nahrazeny nedozírnými polními lány. Navzdory 
ekonomickým trendům, které zemědělce vedou k pěstování řepky, zůstane 
úrodná Haná obilnicí naší země, protože z řepky chleba neupečeš...

Okolní krajina se co nevidět opět zásadně změní, neboť dlouho připra-
vovaná výstavba dálnice byla konečně zahájena se všemi nepopulárními 
průvodními znaky. 

Dopravní tepnou vedenou středem města se už nyní téměř nedá projet. 
K nekonečnému zástupu pomalu popojíždějících vozů přibyly desítky plně 
naložených náklaďáků převážejících tuny ornice.Ve vzduchu se kromě jemné 
vůně kvetoucích šeříků vznáší miliony drobných prachových částic, které se 
usazují na čistě vypraném prádle...

Možná se ptáte, kam s tou hlínou vlastně jezdí? Proč musí převážet ornici z jednoho konce okresu na druhý? Jednu 
hromadu mezi Žabínkem a silnicí na Holešov právě rozebírají, zatímco další po stranách staré pravčické cesty zase vrší. 
Není to jeden velký chaos? Na první pohled to tak skutečně vypadá.

Když jsem se v dubnu zúčastnila prvního kontrolního dne výstavby tohoto dálničního úseku, vyslechla jsem 
od zástupců Ředitelství silnic a dálnic postup prací první fáze výstavby. Nejdříve se musí ornice odvážet z míst, kde 
budou navršeny silniční náspy, pak se rozveze na pozemky, které si k zúrodnění určily orgány ochrany zemědělského 
půdního fondu. Všechny tyto práce zajišťují zkušené firmy a až ony všechnu tu mravenčí práci s ornicí dokončí, může 
se začít budovat silnice. Bude to mimořádné dílo, vždyť jen na dálniční náspy bude třeba navršit dva miliony kubíků 
materiálu.

Na odboru životního prostředí jsme dostali úkol nabídnout kvalitní ornici i občanům. Mnozí již zaregistrovali, že 
v bývalém areálu Unitexu vznikla mezideponie neboli meziskládka, z níž se ukrajuje ornice pro ty, kteří si chtějí zvelebit 
své soukromé pozemky. Ornice je chráněna zákonem a je tedy potřebné celý proces předávání řádně „zúřadovat“. Jinými 
slovy zkontrolovat, zda ornici přebírají lidé se souhlasem odboru životního prostředí, v němž je uvedeno nejen číslo 
parcely, ale i přesné množství.

To všechno je jen začátek. Krajina je jeden živý celek a v příštích třech letech ji čeká plastická operace. Objeví se 
řezné rány v podobě nových cest a sjezdů, obnažené podorniční vrstvy plné bodláků, přeložená koryta potoků a žalující 
pařezy trnek a černého bezu na holých mezích. Po operaci se většinou objeví otok a pak jizva pomalu bledne. Jsme tady 
proto, abychom zajistili co nejhladší průběh výkonu a co nejrychlejší rekonvalescenci. 

Projektanti dálnice mají návrhy výsadby izolační zeleně podél náspů a na nás je, abychom s nimi spolupracovali 
a kontrolovali proces hojení. Jednoho dne všechna roztrhaná místa zmizí. Nová infrastruktura bude hotová a stromy 
a keře změkčí tvrdé linie nájezdů mimoúrovňových křižovatek. 

„Už aby to bylo,“ říkáme si všichni s vědomím, že dálnice odlehčí přetížené dopravě městem, přiblíží naše děti k vel-
kým městům s vysokými školami, přivede nové investory a usnadní cestování za prací, kulturou i obligátními nákupy. 

Jenže jsme teprve na začátku. Naučme se své domy a byty větrat jen nárazově a smiřme se s vyšší hlučností 
i s obtížemi při jízdě městem, protože nám stejně nic jiného nezbude. Kochejme se nadějí, že po třech letech se vše 
v dobré obrátí.

Ing. Miroslava Dvořáková
vedoucí odboru životního prostředí 



Hulíňan     5/2008

2

USNESENÍ č. 37

Z RADNICE

Rada města po projednání a v souladu se zák. č. 128/2000 
Sb., o obcích ve znění později vydaných předpisů

1) SCHVALUJE
a) záměr zřízení práva odpovídajícího věcnému bře-

menu na částech pozemků parc. č. 1543/4 a parc. č. 
1546/1, vše v k.ú. Hulín;

b) záměr prodeje části pozemku parc. č. 2143/1 v k. ú. 
Hulín o výměře do 600 m2;

c) záměr prodeje části pozemku parc. č. 1544 a pozemku 
parc. č. 1543/38, vše v k.ú. Hulín o výměře do 2500 m2;

d) záměr prodeje pozemku parc. č. 2870/6 v k.ú. Hulín 
o výměře 196 m2;

e) dodatek č. 1 smlouvy o nájmu ze dne 31. 7. 2007 
na část domu č.p. 1314 na ul. Nábřeží v Hulíně uzavře-
né s firmou FYZIOCENTRUM, s. r. o. Hulín, Nábřeží 1314 
zastoupené jednatelkou paní Ludmilou Štětkářovou, 
jímž se prodlužuje pronájem části nebytových prostor 
domu čp. 1314 v k.ú. Hulín do 31. 12. 2008, upřesňuje 
plochy a zároveň pověřuje starostu města podpisem 
tohoto dodatku smlouvy;

f) nájemní smlouvu na budovu pohostinství „U Čápa“ 
v Záhlinicích uzavřenou mezi městem Hulín 
a p. Aloisem Frgalem, bytem Družba 1189, Hulín, 
IČO 40948625;

g) smlouvu o dílo č. 1/08 uzavřenou mezi městem Hulín 
a Ing. Františkem Zábojníkem se sídlem Jeřabinová 
1424, Bystřice pod Hostýnem, týkající se provedení 
obnovy Farské zahrady v Hulíně dle projektové do-
kumentace zpracované Ing. Annou Zábojníkovou, 
Jeřabinová 1424, Bystřice pod Hostýnem a zároveň 
pověřuje starostu města podpisem této smlouvy.

 Body a) až g) vyřizuje pan Váňa.
h) návrh smlouvy mezi městem Hulín a firmou KERA, 

Jaroslav Zimčík, Skaštice 150 o odběru a zpracování 
odpadního dřeva a kůry; Vyřizuje Ing. Dvořáková.

ze 37. schůze Rady města Hulína, konané dne 29. dubna 2008

i) změnu č. 1 organizačního řádu Městského úřadu Hulín 
platného od 1. 2. 2008, kterou se v čl. 11 ruší bod 11.3 
a v bodu 11.2 se slova „tajemník a vedoucí odborů“ 
nahrazují slovy „zaměstnanci“. Změna se schvaluje 
s účinností od 1. 5. 2008;

j) Směrnici č. 2/08 – Pravidla pro vydávání ověřených 
výstupů z informačních systémů veřejné správy 
„Czech point“ s účinností od 1. 5. 2008;

k) Směrnici č. 3/08 o provozu motorových vozidel s účin-
ností od 1. 5. 2008 podle přiloženého návrhu;

 Body i) až k) vyřizuje Mgr. Kutá.
l) výsledek konkurzního řízení a jmenuje s účinností 

od 1. 7. 2008 paní Andreu Hradilovou, bytem ul. 
Sadová 933, Hulín ředitelkou MATEŘSKÉ ŠKOLY, ul. 
Eduarda Světlíka, Hulín, příspěvkové organizace; 
Vyřizuje RNDr. Zavadil.

m) doplnění Usnesení Rady města Hulína č.10. ze dne 
8. 3. 2007, v bodu 1) písm. c) o poskytnutí přístřeší 
p. Josefu Valentovi, bytem Zahradní 873, Hulín, v uby-
tovně Sportovního areálu, p. o., Antonína Dvořáka 
1214, Hulín, na dobu neurčitou.

2) NESCHVALUJE
 žádost p. Vratislava Urbana, bytem Kostelní čp. 136, 

Hulín o zrušení výpovědi z nájmu bytu č.p. 136/2 
na ulici Kostelní v Hulíně. Vyřizuje pan Váňa.

3) PROJEDNALA
 a bere na vědomí zápis ze schůze č. 2 komise stavební 

ze dne 19. 3. 2008, zápis ze schůze č. 3 komise stavební 
ze dne 31. 3. 2008, zápis ze 4. schůze komise pro 
školství a prevenci sociálně patologických jevů ze dne 
26. 3. 2008, zápis 1. schůzky kulturní komise zde dne 
1. 4. 2008, zápis z 5. jednání komise RM pro vydávání 
radničního měsíčníku Hulíňan ze dne 8. 4. 2008 a zápis 
z 1. schůze bytové komise ze dne 16. 4. 2008.
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Pozvánka

Z RADNICE
5) BERE NA VĚDOMÍ
a) odborné stanovisko Ing. Michala Hanačíka, vedoucího 

ekonomického odboru Krajského úřadu Zlínského 
kraje k záměru města Hulína navýšit základní kapitál 
obchodní společnosti KOMBYT SERVIS, s. r. o.;

b) oznámení ředitele ZŠ Hulín o uzavření školy dne  
2. 5. 2008 z organizačních důvodů.

V Hulíně dne 30. 4. 2008
Mgr. Roman Hoza – starosta

Petr Polák - místostarosta

Město Hulín ve spolupráci se SA Hulín a firmou 
EKKL Kroměříž vás co nejsrdečněji zvou na SLAVNOSTNÍ 
OTEVŘENÍ REKONSTRUOVANÉHO SPORTOVNÍHO 
AREÁLU HULÍN, které bude v neděli 15. června 2008 
v 9. 30 hod.

PROGRAM: 
9. 30 – slavnostní zahájení
10.00 – 14.00 – atletický areál 
 – lehkoatletické závody mládeže

10.00 – 10.30 – hřiště s umělým povrchem 
 – fotbalové utkání mladších žáků
10. 30 – 12.00 – hřiště s umělým povrchem 
 – zábavné atrakce pro děti
10. 30 – 12.00 – ostatní plocha – lanové centrum

Občerstvení zajištěno.
Město Hulín 

SA Hulín
EKKL Kroměříž

Hulín nebude trestán za krach pily

To je novinový titulek článku, který 
zveřejnila MF Dnes dne 30. dubna 2008, 
který zveřejňujeme v plném znění:

Hulín – Radnice v Hulíně si může od-
dechnout. Přesně před rokem přišel krach 
Pily Rajnochovice městskou pokladnu na  
42 milionů. Zastupitelé pak kvůli tomu měli 
na krku exekuci městského majetku a trest-
ní oznámení pro podezření z trestného činu 

porušení povinnosti při správě cizího majetku a zneužití 
pravomoci veřejného činitele.

Policie ale oznámení odložila, k trestnému činu 
podle ní nedošlo. Starosta Roman Hoza navíc věří, že se 
městu podaří získat zpět skoro polovinu z nelichotivého 
účtu za krach pily. 

Hulín totiž nedávno vyhrál důležitý spor, ve kterém 
napadl oprávněnost exekuce. Část poplatku za ni teď vymá-
há zpět. Zároveň je Hulín největším věřitelem zkrachované 
pily a z konkurzu na její majetek, který se blíží ke konci, 
může město podle starosty získat až 15 milionů.

Trestní oznámení podal na své bývalé kolegy někdej-
ší hulínský zastupitel František Pivoda. Ten jediný v roce 
2000 hlasoval proti tomu, aby Hulín pilu kupoval.

„Prověřením trestního oznámení nebylo zjištěno, že 
by některý z členů zastupitelstva či Rady města Hulín z let 
2001 až 2006 svým jednáním naplnil skutkovou podstatu 
trestného činu. Vzhledem k tomu byla věc odložena,“ sdělila 
včera mluvčí kroměřížské policie Květoslava Malenovská.

„To je pro mě novinka, oficiálně nic nevím. Potvrzuje 
se ale to, co tvrdím od začátku. Šlo o nešťastný sled 
událostí, nikoliv o úmysl poškodit město,“ komentoval 
odložení případu starosta Hoza.
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Z RADNICE
Nález Ústavního soudu navíc koncem března zrušil 

rozhodnutí Okresního soudu v Kroměříži. Ten vyměřil 
exekuci na majetek Hulína kvůli dluhu 38 milionů, který 
po pile zůstal. Jako odměnu za uvolnění obstaveného 
městského majetku si pak exekutor Jaroslav Homola 
nechal zaplatit 4,2 milionu korun. Hulín chce teď část 
těchto peněz zpět.

„Zatím jsme žalovali jen vrácení první splátky ve výši 
1,4 milionu, jíž se týká usnesení Ústavního soudu,“ řekl 
Hoza. Zpět bude podle něj Hulín chtít i druhou, zhruba 
stejně vysokou splátku odměny. 

Správkyně konkurzní podstaty Marie Marková teď 
navíc podle starosty začne uzavírat konkurz. „To zname-
ná, že v dohledné době by měla začít vyplácet věřitele. 
Největším je Hulín, pro město by to tedy mělo znamenat, 
že dostane nějakých 15 milionů,“ je přesvědčen Hoza. 
„Sečteno podtrženo, doufáme, že získáme zpět nějakých 
18 milionů korun,“ věří starosta.

O peníze od exekutora ale ještě Hulín bude muset 
bojovat. Exekutorská komora totiž rozhodnutí Ústavního 
soudu jednoznačně odmítla a peníze za odměnu vrátit 

nechce. „Doporučíme Jaroslavu Homolovi, aby se se 
stížností obrátil k Evropskému soudu pro lidská práva,“ 
řekl před časem mluvčí komory Pavel Kočiš. „Žalobu jsme 
ještě nepodali, tak rychle to nejde. Na svém stanovisku 
ale trváme,“ doplnil v pondělí 28. dubna Kočiš.

Hulínská radnice koupila pilu v Rajnochovicích 
v prosinci 2000 za necelé tři miliony korun. V prosinci 
2002 zastupitelstvo rozhodlo, že firmě navýší majetek 
o 21 milionů 300 tisíc korun. Do obchodního rejstříku 
mělo navýšení zapsat do konce března 2003.

Pila se ale mezitím dostala do dluhů a koncem 
ledna 2003 na ni byl vypsán konkurz. Zastupitelstvo 
proto svůj záměr zrušilo. Konkurzní správkyně firmy Marie 
Marková později město o přislíbené peníze zažalovala. 
Krajský soud v Brně i Vrchní soud v Olomouci rozhodly 
v její prospěch.

Dlužná částka však mezitím narostla o dvacetipro-
centní penále na 38 milionů korun. Hulín sice slíbil, že 
je zaplatí, správkyně přesto nechala na majetek města 
vypsat exekuci.

Karel Toman ml.

Nový stavební zákon v praxi

(Pokračování)
V minulých číslech Hulňana jsme si uvedli, co je 

třeba pro umístění a provedení stavby či jiného záměru 
podle nového stavebního zákona č. 183/2006 Sb. Dnes se 
budeme věnovat kontrolním prohlídkám staveb, změnám 
rozestavěných staveb, kolaudaci staveb pravomocně 
povolených před 1. 1. 2007, oznámení užívání staveb 
a kolaudačnímu souhlasu.

Kontrolní prohlídka stavby není zas tak úplně 
novým institutem - je jakousi zpřísněnou obdobou dřívěj-
šího státního stavebního dohledu. Provádí se především 
ve fázích uvedených v podmínkách stavebního povolení, 
v plánu kontrolních prohlídek stavby, před vydáním ko-
laudačního souhlasu, ale i v jiných případech, kdy je to pro 
plnění úkolů stavebního řádu potřebné. Při kontrolní pro-
hlídce stavební úřad zjišťuje zejména dodržení ohlášení, 

rozhodnutí nebo jiného opatření stavebního úřadu týka-
jícího se stavby anebo pozemku, zda je stavba prováděna 
technicky správně a v náležité kvalitě, popřípadě použití 
stanovených stavebních výrobků, materiálů a konstrukcí, 
stavebně technický stav stavby, zda není ohrožován život 
a zdraví osob nebo zvířat, bezpečnost anebo životní 
prostředí, zda prováděním nebo provozem stavby není 
nad přípustnou míru obtěžováno její okolí, jsou prová-
děny předepsané zkoušky a zda je veden stavební deník 
nebo jednoduchý záznam o stavbě, zda stavebník plní 
povinnosti vyplývající ze stavebního zákona, zda je stavba 
užívána jen k povolenému účelu a stanoveným způsobem, 
zda je řádně prováděna údržba stavby či zda je zajištěna 
bezpečnost při odstraňování stavby.

Při kontrolní prohlídce lze schválit rovněž 
změnu stavby před jejím dokončením, pokud se 
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nechce. „Doporučíme Jaroslavu Homolovi, aby se se 
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Hulínská radnice koupila pilu v Rajnochovicích 
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Nový stavební zákon v praxi

(Pokračování)
V minulých číslech Hulňana jsme si uvedli, co je 

třeba pro umístění a provedení stavby či jiného záměru 
podle nového stavebního zákona č. 183/2006 Sb. Dnes se 
budeme věnovat kontrolním prohlídkám staveb, změnám 
rozestavěných staveb, kolaudaci staveb pravomocně 
povolených před 1. 1. 2007, oznámení užívání staveb 
a kolaudačnímu souhlasu.

Kontrolní prohlídka stavby není zas tak úplně 
novým institutem - je jakousi zpřísněnou obdobou dřívěj-
šího státního stavebního dohledu. Provádí se především 
ve fázích uvedených v podmínkách stavebního povolení, 
v plánu kontrolních prohlídek stavby, před vydáním ko-
laudačního souhlasu, ale i v jiných případech, kdy je to pro 
plnění úkolů stavebního řádu potřebné. Při kontrolní pro-
hlídce stavební úřad zjišťuje zejména dodržení ohlášení, 

rozhodnutí nebo jiného opatření stavebního úřadu týka-
jícího se stavby anebo pozemku, zda je stavba prováděna 
technicky správně a v náležité kvalitě, popřípadě použití 
stanovených stavebních výrobků, materiálů a konstrukcí, 
stavebně technický stav stavby, zda není ohrožován život 
a zdraví osob nebo zvířat, bezpečnost anebo životní 
prostředí, zda prováděním nebo provozem stavby není 
nad přípustnou míru obtěžováno její okolí, jsou prová-
děny předepsané zkoušky a zda je veden stavební deník 
nebo jednoduchý záznam o stavbě, zda stavebník plní 
povinnosti vyplývající ze stavebního zákona, zda je stavba 
užívána jen k povolenému účelu a stanoveným způsobem, 
zda je řádně prováděna údržba stavby či zda je zajištěna 
bezpečnost při odstraňování stavby.

Při kontrolní prohlídce lze schválit rovněž 
změnu stavby před jejím dokončením, pokud se 
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změna nedotýká práv účastníků stavebního řízení. Změnu 
stavební úřad, popř. autorizovaný inspektor, bylo-li ve věci 
vedeno zkrácené stavební řízení, zapíše do stavebního 
deníku nebo jednoduchého záznamu o stavbě a podle 
okolností vyznačí též v ověřené projektové dokumentaci. 
Může tak učinit, pokud se změna nedotýká podmínek 
územního rozhodnutí, veřejných zájmů chráněných 
zvláštními právními předpisy, nebo když příslušný do-
tčený orgán písemně anebo prohlášením do protokolu 
se změnou souhlasí.

Další změny rozestavěné stavby musí být pro-
jednány na základě samostatně podané žádosti s účastní-
ky řízení a dotčenými orgány v rozsahu, v jakém se změna 
dotýká práv účastníků stavebního, případně územního 
řízení, jakož i zájmů chráněných zvláštními právními 
předpisy. V závěru řízení musí být o požadované změně 
rozhodnuto. Změnu stavby lze projednat a povolit též 
ve zkráceném stavebním, případně územním řízení. 
Změnu ohlášené stavby lze provést na základě souhlasu 
stavebního úřadu s jejím ohlášením. 

Podle nového stavebního zákona lze dokončenou 
stavbu, popřípadě její část schopnou samostatného 
užívání, užívat na základě oznámení stavebnímu 
úřadu nebo na základě vydaného kolaudačního 
souhlasu. 

Stavebník zajistí, aby byly před započetím 
užívání stavby provedeny a vyhodnoceny zkoušky 
předepsané zvláštními právními předpisy (např. 
podle vyhlášky o čištění komínů, vyhlášky o kontrolách, 
revizích a zkouškách plynových zařízení atd.).

Záměr započít s užíváním stavby se oznamuje 
nejméně třicet dnů předem, nejde-li o stavbu, která 
vyžaduje kolaudační souhlas. Stavebník předkládá spolu 
s oznámením o užívání stavby, popřípadě s žádostí o vy-
dání kolaudačního souhlasu, dokumentaci skutečného 
provedení stavby, pokud při jejím provádění došlo 
k nepodstatným odchylkám oproti vydanému stavební-
mu povolení, ohlášení stavebnímu úřadu nebo ověřené 
projektové dokumentaci. Jde-li o stavbu technické nebo 
dopravní infrastruktury, předloží dokumentaci skutečné-
ho provedení stavby vždy. Pokud je stavba předmětem 

evidence v katastru nemovitostí, doloží stavebník též 
vyhotovení geometrického plánu.

Jestliže na základě závěrečné kontrolní prohlídky 
stavební úřad zjistí, že nejsou splněny podmínky ochrany 
života a zdraví osob nebo zvířat anebo životního pro-
středí nezbytné pro užívání stavby, že stavba ohrožuje 
bezpečnost, nebo nejsou dodrženy obecné požadavky 
na výstavbu, včetně zajištění bezbariérového užívání 
stavby, pokud je právním předpisem vyžadováno, pokud 
je stavba provedena v rozporu se stavebním povolením 
či ohlášením nebo užívaná bez předchozího oznámení, 
stavební úřad užívání stavby zakáže. Po odstranění ne-
dostatků, pro které bylo užívání stavby zakázáno, může 
být s jejím užíváním započato jen na základě písemného 
souhlasu stavebního úřadu.

Stavba, jejíž vlastnosti nemohou budoucí uživa-
telé ovlivnit, jako například nemocnice, škola, nájemní 
bytový dům, stavba pro obchod a průmysl, stavba pro 
shromažďování většího počtu osob, stavba dopravní 
a občanské infrastruktury, stavba pro ubytování odsou-
zených a obviněných, dále stavba, u které bylo stanoveno 
provedení zkušebního provozu, a změna stavby, která je 
kulturní památkou, může být užívána pouze na základě 
kolaudačního souhlasu. Pro vydání kolaudačního sou-
hlasu stavebník opatří závazná stanoviska dotčených 
orgánů k užívání stavby vyžadovaná zvláštními právními 
předpisy. Pokud je stavba předmětem evidence v katastru 
nemovitostí, zajistí stavebník rovněž geometrický plán. 
Do patnácti dnů ode dne doručení žádosti stavebníka sta-
noví stavební úřad termín provedení závěrečné kontrolní 
prohlídky stavby a současně uvede, které doklady při ní 
stavebník předloží.

Stavebník může doložit žádost o vydání kolaudač-
ního souhlasu též odborným posudkem (certifikátem) 
autorizovaného inspektora. V takovém případě může 
stavební úřad upustit od závěrečné kontrolní prohlídky 
stavby a vydat kolaudační souhlas na základě tohoto 
posudku.

U staveb pravomocně povolených přede dnem 
nabytí účinnosti nového stavebního zákona se 
po dokončení stavby provádí kolaudační řízení 
podle dosavadních právních předpisů.
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v kolaudačním rozhodnutí, v ohlášení stavby, ve veřejno-
právní smlouvě, v certifikátu autorizovaného inspektora, 
ve stavebním povolení, v oznámení o užívání stavby nebo 
v kolaudačním souhlasu.

Změna v účelu užívání stavby, v jejím provozním 
zařízení, ve způsobu výroby nebo v jejím podstatném 
rozšíření a změna v činnosti, jejíž účinky by mohly ohrozit 
život a veřejné zdraví, život a zdraví zvířat, bezpečnost 
nebo životní prostředí, je přípustná jen na základě pí-
semného souhlasu stavebního úřadu. Stavební úřad vydá 
souhlas na základě oznámení osoby, která má ke stavbě 
vlastnické právo nebo prokáže právo změnit užívání stav-
by. Oznámení obsahuje popis a odůvodnění zamýšlené 
změny, její rozsah a důsledky. K oznámení se připojují 
mj. i závazná stanoviska dotčených orgánů vyžadovaná 
zvláštními právními předpisy. Jestliže stavební úřad se 
změnou v užívání stavby souhlasí, zašle do 30 dnů ode dne 
jejího oznámení souhlas tomu, kdo změnu oznámil. Pokud 
stavební úřad ve lhůtě 30 dnů ode dne oznámení nevyjá-
dří se změnou v užívání stavby souhlas ani ji nezakáže, má 
se za to, že se změnou v užívání stavby souhlasí.

Jestliže se změna dotýká práv třetích osob nebo 
vyžaduje podrobnější posouzení jejích účinků na okolí, 
stavební úřad do 30 dnů od oznámení změny písemně 
vyrozumí osobu, která ji oznámila, že změna podléhá 
rozhodnutí a zároveň určí podklady nezbytné pro říze-
ní. Dnem jejich předložení je zahájeno řízení o změně 
v užívání stavby.

Pokud je změna v užívání stavby podmíněna změ-
nou dokončené stavby, která vyžaduje ohlášení nebo 
stavební povolení, postupuje se tak, že tato se nejprve 
ohlásí nebo projedná ve stavebním řízení a po dokončení 
změny stavby se podle okolností stavebnímu úřadu buď 
oznámí záměr s užíváním stavby k novému účelu, nebo se 
stavební úřad požádá o vydání kolaudačního souhlasu. 

Závěrečný článek k novému stavebnímu zákonu 
bude patřit odstraňování staveb, terénních úprav a zaříze-
ní a povinnostem projektanta, stavebníka, stavbyvedoucí-
ho, stavebního dozoru, vlastníka stavby a zařízení.

Jarmila Šašková
vedoucí Stavebního úřadu Městského úřadu v Hulíně

Do krajských silnic půjdou stovky milionů korun

ZLÍN - Krajským silnicím pomohou stovky milionů 
korun z Regionálního operačního programu. Jde o úcty-
hodnou částku až 680 milionů korun ze strukturálních 
fondů Evropské unie v rámci Regionálního operačního 
programu (ROP), která by měla v letošním a v příštím 
roce pomoci při rekonstrukcích silnic a mostů ve Zlínském 
kraji. Předpokládá se, že do konce roku 2015 se bude ze 
strukturálních fondů investovat do silnic II. a III. třídy 
v kraji dohromady dokonce až 2 miliardy korun.

„Vítáme tuto možnost, je to veliká finanční pobídka. 
Umožní nám přestavbu havarijních úseků a modernizaci 
nejdůležitějších silničních tahů,“ potvrdil krajský radní 
Petr Hradecký, zodpovědný za oblast dopravy. Současně 
však připustil, že vnitřní zadluženost, tedy celková za-
nedbanost technického stavu sítě silnic II. a III. třídy při 
jejich převodu ze státu do majetku kraje v roce 2001 byla 

tak rozsáhlá, že ani předpokládané dvě miliardy z unie 
na odstranění všech nedostatků stačit nebudou. 

První výzvu na předkládání projektů v oblasti regio-
nální dopravní infrastruktury vyhlásila Regionální rada re-
gionu soudržnosti NUTS 2 Střední Morava již loni v říjnu. 
V rámci této první výzvy byla krajské příspěvkové organizaci 
Ředitelství silnic Zlínského kraje (ŘSZK) přiznána dotace 
přes 38 milionů korun na rekonstrukci  průtahu Uherským 
Ostrohem a na rekonstrukci Přerovské ulice v Bystřici pod 
Hostýnem. Obě tyto akce již jsou ve fázi realizace.

V polovině letošního dubna vyhlásila Regionální 
rada již šestou výzvu k předkládání projektů pro podporu 
z Regionálního operačního programu. Konkrétně pro 
oblast regionální dopravní infrastruktury je to druhé 
kolo předkládání žádostí. Termín podávání projektů je 
stanoven do 26. června 2008. 
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BRNO – Hejtmani českých a moravských krajů 
a předsedové slovenských samosprávných krajů 23. dub-
na 2008 v rámci společného jednání v Brně také za účasti 
zlínského hejtmana Libora Lukáše podepsali společnou 
deklaraci, která má podpořit výstavbu a dostavbu součas-
né dopravní infrastruktury v České a Slovenské republice 
a propojení obou zemí.

Jde zejména o dálnice, rychlostní komunikace a sil-
nice první třídy, které hejtmani chápou jako důležité 

Výzva za miliardu 

Ministr vnitra se sešel se starosty

Deklarace o dopravním propojení je již podepsaná

ZLÍN – V pořadí sedmou výzvu z regionálního operač-
ního programu, tentokrát pro krajská sídelní města Olomouc 
a Zlín jako urbanizované celky, vyhlásil na svém jednání  
14. května Výbor Regionální rady regionu soudržnosti 
Střední Morava, který je tvořen Olomouckým a Zlínským 
krajem. Města mohou prostřednictvím výzvy financovat 
své tzv. integrované rozvojové plány, které jsou zaměřeny 
na rozvoj vybraných zón nebo dalších oblastí, například 
volný čas. Celkově může být rozdělena až miliarda korun.

 „Jde o významnou částku, z níž mohou města 
čerpat peníze například na kulturní infrastrukturu 
nebo rozvoj své centrální části. Bude však záležet 
na zastupitelích měst, jaké priority pro čerpání těchto 
peněz zvolí. Byl bych ale rád, aby navrhované projekty 
obsahovaly přidanou hodnotu a napomáhaly růstu, 
který ve svém důsledku přinese zlepšení kvality života 
našich občanů,“ uvedl předseda regionální rady a zlín-
ský hejtman Libor Lukáš.

tepny ekonomiky a významné spojnice nejen obou států, 
ale celé Evropy.

„Deklarace je apelem na naše vlády a ministerstva 
dopravy. Vítáme současné zefektivnění výstavby doprav-
ního propojení, protože rozvoj našich regionů, zejména 
těch příhraničních, by bez nich nebyl možný. Ve Zlínském 
kraji se to týká výstavby rychlostního propojení komuni-
kací R 49, která má spojit oblast střední Moravy s průmys-
lovým Povážím,“ uvedl hejtman Libor Lukáš. 

LUHAČOVICE – Reforma české policie, další mo-
dernizace a elektronizace veřejné správy i spolupráce 
Ministerstva vnitra s obcemi byly hlavními tématy květ-
nového setkání ministra vnitra Ivana Langera, hejtmana 
Zlínského kraje Libora Lukáše a policejního prezidenta 
Oldřicha Martinů se starosty, poslanci a senátory, policej-
ními pracovníky a úředníky obcí Zlínského kraje. Jednání 
se zúčastnil i starosta Hulína Roman Hoza.

Vyplynulo z něj, že cílem ministerstva vnitra je 
bourání bariér mezi policií a obcemi, což znamená užší 
spolupráci starostů s představiteli policie a následně i pří-
tomnost policistů tam, kde jsou očekávaní a potřební. 

Starosta Hulína Roman Hoza ocenil, že představitelé 
resortu vnitra jasně formulovali své záměry a vize. Ministr 
vnitra Ivan Langer potvrdil, že ve Zlíně vznikne nové krajské 
policejní ředitelství, které bude základním článkem policie 
na území regionu a partnerem hejtmanovi i složkám IZS.

„Chci ocenit opravdu extrémní podporu hejtmana 
Libore Lukáše a krajského zastupitelstva vzniku krajského 
ředitelství, protože ta není jen deklarativní, ale má také 
důležitý finanční obsah,“ uvedl ministr.

Policejní prezident také po jednání oznámil, že 
v kraji bude letos opraveno 6 policejních služeben za asi 
20 milionů korun v rámci projektu P1000.
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Budu mít na poskytování sociálních služeb prostředky?
Základním nástrojem pro fungování nového modelu 

sociálních služeb je poskytování příspěvku na péči.

Jedná se o nově zavedenou státní sociální dávku, 
která posiluje finanční soběstačnost uživatele sociálních 
služeb. Příspěvek na péči náleží těm lidem, kteří jsou 
z důvodu nepříznivého zdravotního stavu závislí na pomoci 
jiného člověka, a to v oblasti běžné denní péče o vlastní 
osobu a v soběstačnosti. Péčí o vlastní osobu se rozumí 
především takové denní úkony, které se týkají zajištění 
či přijímání stravy, osobní hygieny, oblékání a pohybu. 
Soběstačností se rozumí úkony umožňující účastnit se 
sociálního života., tj. komunikovat, nakládat s penězi či 
předměty osobní potřeby, obstarat si osobní záležitosti, 
uvařit si, vyprat a uklidit.

Příspěvek náleží člověku, o kterého je pečováno, 
nikoliv tomu, kdo péči zajišťuje. Schopnost zvládnout péči 
o sebe a být soběstačný je u každého člověka různá, proto 
zákon rozeznává tři stupně závislosti na pomoci někoho 
jiného, a to od mírné závislosti až po závislost úplnou. 

O příspěvek lze požádat na obecním úřadu obce 
s rozšířenou působností, což je v našem případě na 
MěÚ Kroměříž, ale žádost si můžete vyzvednout u Jiřiny 
Floriánové na MěÚ Hulín – sociální a školský odbor.

Výše příspěvku na péči dle rozhodnutí o přiznání stupně:

Stupeň I. (lehká závislost) 
do 18 let věku – 3.000 Kč 
nad 18 let věku – 2.000 Kč

Stupeň II. (středně těžká závislost)
do 18 let věku – 5.000 Kč
nad 18 let věku – 4.000 Kč

Stupeň III. (těžká závislost)
do 18 let věku – 9.000 Kč
nad 18 let věku – 8.000 Kč

Stupeň IV. (úplná závislost)
do 18 let věku – 11.000 Kč
nad 18 let věku – 11.000 Kč

Příspěvek na péči je na POUŽITÍ úhrad za péči, kterou 
zajišťuje poskytovatel sociální služby, a samozřejmě také na 
výdaje, které vzniknou pečující osobě, tj. rodinnému pří-
slušníkovi či jiné osobě, která není poskytovatelem sociální 
služby. Dá se také předpokládat, že oba výše uvedené způ-
soby bude příjemce kombinovat podle vlastní potřeby.

Jiřina Floriánová

Téma, které najdete v příštím Hulíňanu:
Již jsem uživatelem sociálních služeb. Co se pro mne 
vlivem přiznání příspěvku na péči mění?

Užitečné setkání se seniory

Odbor sociálních věcí a školství Městského úřadu 
v Hulíně dostál svého slibu a pro seniory připravil na úterý 
13. května setkání důchodců s lidmi, kteří je kvalifikovaně 
a detailně mohli seznámit s některými službami v sociální 
oblasti. Akce se konala ve spolupráci s Městem Kroměříž 
a hrazena byla z projektu „Komunitní plán sociálních služeb 
na Kroměřížsku“, do nějž je město Hulín rovněž začleněno.

Na programu dne byly i přednášky užitečné pro 
život seniorů, nechyběla ani prezentační akce výrobků 
potřebných pro každodenní život.

Setkání, na které se odbor sociálních věcí důkladně 
připravil a kterému udělal také poměrně masivní prezenta-
ci, se zúčastnil i starosta Hulína Mgr. Roman Hoza. Přivítal 
je na půdě Kulturního klubu a ocenil práci, kterou pro naše 
spoluobčany v důchodovém věku zejména v poslední 
době dělá odbor. Služby kroměřížské charity podle jeho 
slov nejsou pro hulínské seniory tak účinné jako služby, 
které dostanou tito občané přímo ve městě, v němž žijí. 
Město za ně platí nemalé finanční částky a nemá možnost 
také kontrolovat, zda jsou prováděny na patřičné úrovni 
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a ke spokojenosti seniorů. „Jestliže má město tyto služby 
financovat, mělo by mít možnost je i kontrolovat a podílet 
se na jejich plánování,“ řekl starosta a ujistil přítomné, že 
změny, ke kterým na sociálním odboru došlo a které se 
ještě v nejbližším časovém horizontu chystají, umožní 
toto všechno zajistit.

První krůčky jsme už zaznamenali a sami jsme byli 
svědky, kolik péče seniorům například v DPS věnuje soci-
ální odbor, jmenovitě jeho referentka Jiřina Floriánová. 
Její osobní kontakt s každým z nich a schopnost vcítit se 
do jejich potřeb přináší spokojenost na obou stranách. 

Škoda jen, že například na posledním setkání s oby-
vateli DPS v Kostelní osobně na toto setkání do Kulturního 
klubu zvala, nicméně nakonec jeho obyvatelé pozvání 
nepřijali.

Je třeba říci, že ke vlastní škodě, což mohou potvrdit 
ti, kteří 13. května do klubu přišli. 

První setkání se neslo v duchu užitečných informací. 
Mezi asi tři desítky seniorů přišel i praktický lékař MUDr. Jiří 
Pražák, který je seznámil s některými onemocněními, 
které zejména seniory trápí. Okruhy přednášky spojené 
s možností dotázat se na konkrétní záležitosti týkající se 
témat se soustředily na potíže s krevním tlakem a one-
mocnění s tím související, dále na srdeční arytmie a bolesti 
kloubů - artrózu a revmatická onemocnění.

Dozvěděli se například, že vysokým 
krevním tlakem trpí téměř polovina naší 
populace. MUDr. J. Pražák hulínským senio-
rům poradil, jak tomuto onemocnění pokud 
možno předcházet a když už jejich život 
zasáhne, jak s ním umět žít. Velmi cenné 
byly pro ně informace o projevech, které 
doprovázejí infarkt nebo mozkové mrtvice 
a mnohé další zajímavosti. Ti, kteří 13. května 
do Kulturního klubu přišli, byli s přednáš-
kou praktického lékaře nadmíru spokojeni, 
protože i složité věci týkající se srdce a cév 
jim vysvětlil způsobem, kterému byli schopni 
dobře porozumět.

Dalším hostem setkání se seniory byl 
Bc. Josef Zdražil, který je seznámil s projek-
tem komunitního plánu sociálních služeb 
na Kroměřížsku spolufinancovaným Evropským 

sociálním fondem, Ministerstvem pro místní rozvoj 
a Městem Kroměříž.

Informoval je o řadě projektových záměrů spada-
jících převážně do sociálních služeb, jako jsou rozšíření 
osobní asistence na Kroměřížsku, osobní asistence pro 
osoby se zdravotním postižením, informoval je o odleh-
čovací pobytové službě a obeznámil s rozšířením denního 
stacionáře pro seniory v kroměřížské charitě. Bc. Josef 
Zdražil se mimo jiné zmínil i o projektu chráněného 
bydlení a dalších užitečných službách, o kterých možná 
mnozí z přítomných ani netušili. Osobní asistence na-
příklad patří k novým službám zaměřeným na podporu 
života v přirozeném sociálním prostředí. Právě to zaručí 
udržení přirozených sociálních vazeb a životních návyků. 
Do tohoto projektu spadá terénní služba poskytovaná 
osobám, které mají sníženou soběstačnost s ohledem 
na věk, chronické onemocnění nebo zdravotní posti-
žení a kteří k životu nepotřebují komplexní péči, ale 
různé stupně pomoci, které jim umožní vést relativně 
samostatný život. Všechny tyto služby lze zajistit v byd-
lišti uživatele, což je v těchto případech velmi důležité. 
Tato a jim podobná témata budou zmiňována nejen 
v nově založené rubrice v Hulíňanu, ale i na dalších 
besedách se seniory, pokud ovšem budou v Hulíně 
projevovat zájem.

Mezi naše nejstarší spoluobčany zavítali i žáci ZUŠ Hulín 

a zpříjemnili jim den pěkným kulturním programem.
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Obědy pro důchodce už od pondělí 12. 5. rozváží 
nové motorové vozidlo Citroen Jumpy. Je to další z kroků, 
které radnice podnikla pro vylepšení služeb seniorům.

Obědy rozváží nové auto

Posledním hostem, který přispěl v květnovém se-
tkání cennými informacemi, byla Jiřina Vladařová, která 
přítomné seznámila s některými pomůckami firmy TENA 
ulehčujícími život lidem trpícím inkontinencí. Nejenže 
přinesla celou řadu produktů, které si mohli prohlédnout, 
ale seniorům poradila, který z konkrétních výrobků je 
užitečný na konkrétní problém a jak jej použít.

Setkání se seniory, které vedl vedoucí odboru sociál-
ních věcí a školství RNDr. Ladislav Zavadil, nakonec završilo 
vystoupení žáků ZUŠ Hulín, kteří udělali příjemnou tečku 
za užitečně prožitým odpolednem. Věřme, že nabízené 

pomoci ze strany města příště využije mnohem více těch, 
kterým jsou akce tohoto typu určené.

Alžběta Škarpichová

Poklonili se obětem válkyDĚNÍ VE MĚSTĚ
Pietního aktu konaného u příležitosti 63. výročí 

osvobození města Hulína a vítězství nad fašismem se 
5. května u památníků obětem druhé světové války 
zúčastnili za vedení radnice starosta Mgr. Roman Hoza, 
místostarosta Petr Polák a další hosté. Poklonili se pa-
mátce padlých a položili věnec a květiny u hrobů hrdinů 
2. světové války nejdříve na hulínském hřbitově, pak 
u pomníku padlých u staré školy a poté se pietní akt pře-
sunul k pomníku hrdinů, kteří položili životy 
za naši svobodu mezi Hulínem a Břestem. 
Pietního aktu se zúčastnili členové DS 
Hulíňané, v jejichž provedení si přítomní 
toho dne třikrát po sobě poslechli kom-
pletní česko – slovenskou státní hymnu.     

Májové dny máme dnes ve svobod-
né zemi možnost prožívat jako příjemné 
chvíle volna, o to víc bychom si stále 
častěji měli uvědomovat historické dů-
vody těchto květnových svátků.  Jak řekl 
starosta Hulína Roman Hoza, přede-
vším našim dětem, které už vyrůstají 
v mírové realitě, je třeba vysvětlovat, 
v čem spočíval boj za svobodu a jaké 
oběti si vyžádal. „Všem, kteří se ho 
aktivně účastnili, patří naše úcta a po-
děkování,“ řekl.

Pietního aktu se každoročně v Hulíně účastní pouze 
malá hrstka přihlížejících občanů, což svědčí o nepo-
chopitelném nezájmu a nakonec i nedocenění těchto 
událostí. Pravidelně mezi těmi, kteří se přijdou poklonit 
památce obětí války, chybí dokonce i zastupitelé, vyjma 
těch, kteří reprezentují místní organizaci KSČM. Není to 
zrovna nejhezčí odlesk nově nabyté svobody a demo-
kracie této země. Pietní akt

Kytice květin v Břestu položili také představitelé místní organizace KSČM.
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Změna dopravního značení Pozor na hasiče

Zvyk je železná košile – říká se a v případě řidič-
ského zlozvyku, jímž je ježdění takříkajíc po paměti, 
jde o zlozvyk přinejmenším nebezpečný. Proto bychom 
našim čtenářům – řidičům rádi připomenuli, že došlo 
ke změně přednosti v jízdě a hlavní silnicí se stala silnice 
od Kombytu směrem na Záhlinickou, připojovací ze sídliš-
tě Družba 2 se stala vedlejší silnicí. To znamená, že řidiči 
přijíždějící od Družby 2 by neměli přehlédnout značku 
oznamující povinnost dát přednost v jízdě.

Se změnou přednosti v jízdě souvisí i informace 
o tom, že Sbor dobrovolných hasičů od listopadu loň-
ského roku přestěhoval výjezdovou techniku do prostor 
UNITEXu. Hasičské vozidlo houká už při výjezdu z garáží, 
nicméně křižovatka, kterou zmiňujeme výše, se ještě 
stále v podvědomí místních řidičů nezažila a hrozí proto 
střet s hasičským vozidlem. Je třeba dbát opatrnosti, 
protože pokaždé při změně přednosti může být silnice 
pro řidiče velkým nebezpečím.

Polepšili si

Hejtman přijal dobrovolné hasiče z celého kraje

Sbor dobrovolných hasičů za poslední rok doznal 
několika významných změn. Tou první bylo nové hasičské 
auto, které dobrovolní hasiči v Hulíně dostali k výročí 130 
let založení sboru. Vozidlo, na které přispěl i Zlínský kraj, 
pokřtil hejtman Libor Lukáš.

Dalším významným přínosem pro hasiče bylo vy-
budování nové garáže a šatny pro zásahovou jednotku. 
Škoda jen, že navazující investice trochu pokulhává. 

Hasiči tedy své nové vozidlo mají sice kde zaparkovat, ale 
po zásahu se už nemají kde umýt, protože sociální zařízení 
zatím nebylo vybudováno. S tím, že svou klubovnu mají 
pořád ještě na staré zbrojnici, by se smířili, ale že mohou 
používat jen sociálky tamtéž je docela trápí.

Také hasiči v Záhlinicích si polepšili, když získali 
nové požární vozidlo Avie. Není bez zajímavosti, že jen 
oprava střechy, okapů a opláštění jejich hasičské zbrojnice 
si vyžádala 73 tisíc. 

Jaroslav Zábranský převzal ocenění
ZLÍN – Na padesát dobrovolných hasičů ze všech částí 

Zlínského kraje, mezi nimiž nechyběl ani velitel SDH Hulín 
Jaroslav Zábranský, přijal 5. května v sídle Zlínského kraje 
hejtman Libor Lukáš, aby jim u příležitosti oslav svátku sva-
tého Floriana, patrona hasičů, poděkoval za jejich obětavou 
činnost v hasičských sborech. Představitelé Sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska okresů Zlínského kraje, mezi nimiž 
byli dlouhodobě aktivní členové i příslušníci nejmladší 
generace a dorostu, úspěšní například v soutěžích, obdrželi 

z rukou reprezentantů kraje dary a pamětní listy. Za každý 
okres bylo oceněno dvanáct hasičů a hasiček, které do kraj-
ského sídla doprovázeli starostové okresních sdružení 
hasičů. Hejtman Lukáš také udělil Záslužné vyznamenání 
Zlínského kraje 2. stupně za aktivní a dlouhodobou činnost 
panu Josefu Dvořáčkovi z Uherského Hradiště. Akce se 
konala za účasti plk. Ing. Mojmíra Jurky, ředitele Hasičského 
záchranného sboru Zlínského kraje a Josefa Krajči, starosty 
Krajského sdružení hasičů Čech Moravy a Slezska.
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z rukou reprezentantů kraje dary a pamětní listy. Za každý 
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Pamětní medaili Jaroslavu Zábranskému udělil hejtman Zlínského kraje 
Libor Lukáš u příležitosti oslav výročí sv. Floriána jakožto patrona hasičů. Je to uznání a poděkování za aktivní a příkladnou činnost ve sboru dobrovolných hasičů.

„Zlínský kraj uvolní v letošním roce ze svého 
rozpočtu částku jeden a půl milionu korun jako 
podporu budování obecních rozhlasů napoje-
ných na jednotný systém vyrozumění a varová-
ní České republiky a dále částku přes šest a půl 
milionu korun na věcné vybavení jednotek 
sborů dobrovolných hasičů v obcích – jmeno-
vitě na nákup a opravy materiálu. Kromě toho 
jsme se rozhodli částkou jeden milion tři sta 
tisíc podpořit činnosti a akce hasičů zaměřené 
na práci s mládeží. Věřím, že tyto prostředky 
určitě našim dobrovolným hasičům pomo-
hou a usnadní jejich náročnou a záslužnou 
práci,“ řekl hejtman Lukáš. 

O dobrou náladu přítomných se stara-
la cimbálová muzika Strýci ze Strání.

A přece to šlo. Záhliničtí občané se dočkali nápra-
vy svízelného přecházení přes hlavní silnici. Dostat se 
na druhou stranu této frekventované silnice ve směru 
na Otrokovice bylo problematické i pro pozorné a zdravé 
lidi, nemluvě o dětech a hůře se pohybujících starších 
lidech. S ohledem na typ silnice a nepřehlednou zatáčku, 
do níž řidiči vjížděli ve směru od Hulína nepřiměřeně rychle 

Nový přechod v Záhlinicích

Jak jsme na tom s komunikacemi?

a ohrožovali chodce (navzdory označení začátku obce, kte-
ré samo o sobě přikazuje snížit rychlost na 50 km v hodině) 
se nedalo udělat více, než se udělalo. Přechod pro chodce 
byl posunutý do přehlednějšího úseku a do školních prázd-
nin by mělo být dokončeno i jeho osvětlení svrchu. Věřme, 
že i tato opatření sníží bezpečnostní rizika, která denně 
lidé v Záhlinicích podstupují. 

Na otázku „Jak jsme na tom s komunikacemi“ 
Hulíňanu vedoucí investičně správního odboru MěÚ Hulín 
Zdeněk Váňa odpověděl: „V rámci plánovaných oprav 
bylo vybudováno parkoviště za starou školou, tryskací 
metodou jsme opravili Partyzánskou a Dvořákovou ulici 
a opravili kanalizační vpusti na Wolkerově a Komenského 
ulici a na náměstí Míru. Všechny tyto práce ke spoko-

jenosti investora, jímž je Město Hulín, provedla firma 
Správa a údržba silnic Kroměřížska. Vzhledem ke kvalitě 
jejich služeb počítáme i nadále s touto firmou a budeme 
v opravě místních komunikací a chodníků pokračovat.“

Postupně se bude dělat chodník na Dvořákové 
ulici, a také nový chodník v parku Farní zahrady vedoucí 
k domu zdravotních služeb.
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Aktéři předávání nové chlorovny  > 
na hulínském koupališti.

Dne 7. května byla na hulínském koupališ-
ti oficiálně předána do užívání nová chlorovací 
stanice v hodnotě 490 tis. Kč. „Očekáváme od 
ní zlepšení hygienických vlastností vody a lepší 
kontrolu její kvality v bazénech,“ řekl vedoucí SAH 
Hulín Ing. Jaroslav Rosypal odpovědný za provoz 
koupaliště. „Novou chlorovací stanici vybudovala 
FIRMA - GHC Praha, která vše seřídí a zajistí 
školení obsluhy hned poté, co bude do bazénů 
napuštěna voda“, uvedl J. Rosypal a upřesnil, že 
se počítá s termínem do konce května.

Chlorovna je předána do užívání

Škola o prázdninách

Mateřská škola má novou ředitelku

Počínaje prvním červencem letošního roku za-
niká MŠ Družba jako samostatný subjekt a Mateřská 
škola E. Světlíka se stává jediným předškolním za-
řízením města. Obě zařízení budou spojena v jed-
no. Ve své činnosti bude pokračovat pod vedením 
nové vedoucí tohoto předškolního zařízení Andrey 
Hradilové, která vyhrála konkurz. V komisi byli jak 
zástupci města, tak i zástupci Krajského úřadu Zlín 
a školní inspekce.

V pátek 16. května nové ředitelce předal jmenovací 
dekret a uvedl ji do funkce starosta Hulína Mgr. Roman 
Hoza, který jí popřál do této náročné práce hodně sil 
a trpělivosti. „Jsem si vědom toho, že paní Hradilovou čeká 
nejeden nelehký úkol, který bude muset řešit,“ řekl staros-
ta bezprostředně po uvedení Andrey Hradilové do funkce. 
„Věřím, že se svého postu ujme co nejlépe a za město jí 
mohu jen slíbit, že při řešení všech problémů, které se jí 
v budoucnu postaví do cesty, jí budeme nápomocní.“

Stařičká Základní škola Hulín - Nábřeží se koneč-
ně dočká omlazení. S blížícími se letními prázdninami 
ji čeká docela slušná omlazovací kůra – budou se 
vyměňovat okna. V těchto dnech vrcholí veškeré 
přípravy na zahájení rekonstrukce ZŠ Hulín. „V této 
etapě se počítá s výměnou všech oken, parapetů, 

žaluzií a prosklených otvorů hlavní budovy školy,“ 
řekl místostarosta Petr Polák. „Práce budou zahájeny 
23. června a dokončeny nejpozději do poloviny srpna. 
V další etapě, pokud se podaří získat dotační prostřed-
ky, bude celá hlavní budova ještě i zateplena,“ uvedl 
místostarosta. 
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Letní kino i letos s proměnami

Policejní budova

K loňským změnám letního kina v Hulíně i shodou 
nepříznivých okolností dojde k dalším změnám. Vichřice, 
která zničila několik vzrostlých porostů topolů, „přivála“ 
i dobrý vítr. Alespoň v přeneseném smyslu slova.

„Na městské pozemky, kde jsme naplánovali sadov-
nické úpravy (do Farní a školní zahrady) ornici skrytou při 
výstavbě dálnice firma Metrostav navezla přednostně, 
aby se nezdržovaly další práce. Do letního kina by ovšem 
velká auta neprojela, a proto muselo město počkat, až 
bude navezena mezideponie v Unitexu a poté sem navést 
zeminu vlastními silami,“ řekla pro Hulíňan Ing. Miroslava 
Dvořáková – vedoucí odboru životního prostředí MěÚ. 
„V letním kině jsme museli odklidit topoly polámané větrnou 
smrští a jakmile byla ornice na místě, okamžitě jsme chtěli 
vysadit nové sterilní topoly, aby se rychle ujaly a vytvořily 
akustickou a optickou clonu pro přírodní koncertní sál. 
Sterilní topoly jsou kultivary, které neprodukují alergenní 
chmýří a neobtěžují lidi trpící alergickými onemocněními. 

Vzhledem k pokročilému rašení by se nyní už sazenice ne-
ujaly, a tak musíme čekat do podzimu. Víme, že nemůžeme 
poroučet větru ani dešti, přesto však uděláme vše proto, aby 
nová zelená clona kolem Letního kina vyrostla co nejrychleji. 
Pečlivě vybereme kultivary dřevin, které tu vysadíme, a díky 
tomu, že je budeme kvalitně ošetřovat, alespoň částečně 
nahradíme dosavadní ztrátu zeleně.“

Proměnou prochází i prostor před pódiem. Byla tu 
vytvořena nová opěrná zídka, která zabezpečuje statiku pódia 
a pod ním je už vybudována zpevněná plocha, která umožní 
jak vystoupení mažoretek, hudebních souborů, tak i dalších 
a dává příležitost také vystoupením s tanečními projekcemi.

Přípravy vrcholí i v sousedství – na hulínském kou-
pališti. Nejenže se opravuje všechno, co poničila zima, 
ošetřují trávníky a zajišťuje se výsadba zeleně, ale i vstup 
na koupaliště dostane nový vzhled. Místo vstupní plochy, 
která byla dosud pouze opatřena nátěrem, bude do konce 
května položena nová dlažba.

V letním kině je už hotová plocha pro tanečníky a navezená ornice pro výsadbu nové zeleně.

Bývalá policejní stanice už doznává změn. V první řadě 
bylo potřeba opravit elektroinstalaci, protože SVČ Hulín zde 
chce instalovat keramickou dílnu. Samotná keramická pec 
potřebuje vlastí elektrický přívod. Byla tu obnovena také 
zabezpečovací signalizace, hotové jsou instalatérské práce 

na sociálních zařízeních, opravené a natřené okapy, v celém 
objektu je vymalováno a položeny jsou nové podlahové 
krytiny. Jak pro Hulíňan řekl vedoucí investičně správního 
odboru MěÚ, největším problémem je u tohoto objektu 
odpadní kanalizace, která musí být zcela zrekonstruovaná.
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Veselý Hulín

Sokolovna

Kdo by měl pocit, že v Hulíně není kam jít a že 
ve městě se nic neděje, určitě uvítá příležitost, která 
se nabízí v neděli 15. června. Program tohoto akcemi 
nabitého dne začíná už v 10 hodin ráno ve Sportovním 
areálu Hulín, kde bude slavnostně předána do užívání 
nová atletická dráha a fotbalové hřiště. 

Po celé dopoledne tu budou mimo hlavní akt pro-
bíhat dětské soutěže s lezeckou stěnou a programem 
pro děti.

V rámci těchto oslav se můžeme těšit i na ukázku 
profesionálních atletických závodů atletů a samozřejmě 
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Hulín a jeho vazba k Národnímu divadlu HISTORIE

Jak se 16. května 1868 kladly základní kameny
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hlavní slavnosti pak byla na Vltavě okázalá benátská noc. 
Zasvěceným průvodcem jim byl zajisté říšský poslanec 
a starosta Záhlinic František Skopalík, který v Praze po-
býval již v roce 1857 při takzvané svatojánské pouti a měl 
tam již celou řadu přátel. Mimo to dostal od slavnostního 
výboru osobní pozvánku od Dr. Antonína Čížka s tím, aby 
vykonal „udeření na základní kámen“. Byl to právě on, 
kdo dovezl i jeden ze základních kamenů z místní obecní 
skály s vytesaným nápisem „Záhlinice na Moravě – Vlasti 
tobě k oslavě“.

Slavnost se konala 16. května 1868 a započala třího-
dinovým úchvatným průvodem ku staveništi, v němž do-
minovalo právě krojované Hanácké banderium na koních. 
Následovaly pak četné projevy význačných představitelů 
českého národa včetně Františka Skopalíka. Poměrně 
zachovalý obrázek ze slavnostního poklepu „otce národa“ 
Františka Palackého, na němž František Skopalík stojí 
v typickém hanáckém kroji vedle Dr. Františka Riegra 
a Bedřicha Smetany, lze vidět ve Skopalíkově muzeu 
v Záhlinicích.

Po skončení slavnosti konala se odpoledne lidová 
slavnost na Letné a druhého dne pak banket na Žofíně. 
Pokračovaly další slavnostní projevy o sounáležitosti 
Čechů a Moravanů a o stálém trvání tohoto bratrského 
spojení. Mnohokráte vyjádřili řečníci hrdost nad tím, že 

Morava či národ moravský hlásí se k bratrům Čechům 
a neustále zdůrazňovali, že na Moravě byl položen základ 
celé naši tisícileté historie. Projevy se neobešly bez vzpo-
mínek na památku světců Cyrila a Metoděje, na Žerotína, 
Komenského i na Františka Palackého.

Po dvou dnech zvláštním vlakem banderisté od-
jeli do Olomouce a odtud opět koňmo se zapřaženými 
selskými vozy, plni dojmů a neopakovatelných zážitků, 
do svých domovů.

Existuje zajisté celá řada zpráv, novinových článků 
i záznamů v kronikách, které zachycují tuto historickou 
událost. V našem městě ozvěny těch slavností lze bohužel 
nalézti až po padesáti letech. Tehdy 16. května 1918 byli 
pozvaní na zasedání zastupitelstva pánové Augustín 
Očadlík a Karel Dohnal jako pamětníci a v té době ještě 
žijící členové banderia z roku 1848. Tehdejší starosta 
Josef Omasta je požádal, aby o celé události vypravo-
vali, což oni „vzletnými řečmi učinili“. Tolik zaznamenal 
zapisovatel z tohoto jednání, bohužel obsah vyprávění už 
zachycen nebyl, a tak naše město přišlo zajisté o mnoho 
cenných údajů a podrobností.

Sté výročí pokládání základních kamenů připadlo 
na rok 1968, tedy na počátek Pražského jara, od něhož 
si celý národ sliboval nové změny, novou naději, jako už 
několikrát v naší historii nenaplněné, ukončené srpnem 

1968. A tak 4. května, v měsíci plném nadšení z po-
litického vývinu, byl z okresu Kroměříž vypraven 
zvláštní vlak k oslavě založení Národního divadla. 
Početná delegace pocházela opět ze Záhlinic a opět 
odjížděla v hanáckých krojích doprovázená hud-
bou a se zachovalým původním praporem z roku 
1868. Po prohlídce základních kamenů v podzemí 
Národního divadla shlédli operu Prodaná nevěsta 
a po představení uvítal na jevišti delegaci popu-
lární Jaroslav Vojta. Na hradě nakonec účastníky 
připomínky této historické události přijal prezi-
dent republiky generál Ludvík Svoboda.

Tolik ve stručnosti k událostem z roku 
1968, o nichž by mnoho zajímavého mohli 
ještě říci dosud žijící účastníci.

Vlastimil Úlehla     Stařičká budova Národního divadla v Praze v kontrastu 

s moderní architekturou.
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Po stopách ptačího zpěvu

Vítání ptačího zpěvu, které v Záhlinicích pravidelně 
organizují ochránci přírody z Hulína, bylo letos již sedm-
nácté. V neděli 27. dubna s laskavým svolením baštýře 
pana Pálky, jsme otevřenými branami společně prošli 
soustavu záhlinických rybníků, navštívili přilehlý les Filenu 
a z lesního chrámu vyšli v mokřadních loukách u Čisté. Bylo 
krásně slunečno, a tak byla účast poměrně vysoká. Přišlo 
52 milovníků přírody, z toho bylo 14 dětí ve věku do 15ti 
let. Nejvzdálenější účastník byl až z Prahy. 

Mimo pozorování dalekohledy a naslouchání ptačím 
zpěvům a hlasům jsme viděli odchyt ptáků do nárazových 
sítí. Vysvětlili jsme si také smysl ptačího kroužkování, 
které nám odborně předvedl RNDr. Jiljí Sitko na ornito-
logické chatě Fileně. Celkem jsme napočítali 936 ptáků 65 
druhů. Z těch zajímavějších stojí za zaznamenání volavka 
bílá, dudek chocholatý, včelojed lesní, pták roku racek 
chechtavý, který na rybnících hnízdí v počtu 30 párů. Byli 

vidět také vodouši rudonozí, čejky chocholaté, kulíci říční 
a mnohé další druhy.

Každý měl možnost si zblízka prohlédnout a vy-
fotografovat červenku obecnou, tři druhy sýkor, zvonka 
zeleného, strnada rákosního, čolky velké, čolky obecné, 
skokana ostronosého, ropuchy obecné, rosničky zelené, 
kuňky obecné, užovky obojkové, bobří okusy, bohatou kve-
toucí flóru našeho krásného luhu a spoustu dalších drobných 
bezobratlých breberek, které mnozí nikdy ani nespatřili. 

Opravdu bylo na co se dívat. Různorodé a mnohdy 
velmi zajímavé otázky účastníků nebraly konce a čas nám 
společně kvapil. Ti nejvytrvalejší se rozešli až u hostince 
U Čápa. Kruh se uzavřel. 

V říjnu se zájemci mohou těšit na obdobnou akci 
známou pod názvem podzimní Ptačí festival.

Pavel Šálek, ČSOP Via Hulín 

V bezprostředním okolí Hulína pracuje na skrývce 
ornice firma Metrostav a právě tato firma pro město za-
jišťuje navážení skrývané ornice. Každý pozemek, na který 
má být ornice navezena, musel být před navážkou geode-
ticky zaměřen a po navezení ornice následovalo kontrolní 
měření dokladující, že se nic neztratilo. Nosnost mostů 
přes vodní toky, trasy přesunů a únosnost komunikací byla 
předem pečlivě zkontrolována. Na větší parcely Metrostav 
ornici nejen přímo navážel, ale i rozprostíral. Jezdilo se 
i ve dny pracovního klidu, ba dokonce i ve státní svátek 
osmého května bylo do Chrášťan navezeno 25 tatrovek. 
Některým lidem možná rachot projíždějících náklaďáků 
rušil odpolední siestu, ale trochu nepohodlí zajisté bohatě 
vyváží nově urovnané pozemky, které mohou být pronaj-
muty k zemědělskému využití a přestanou být semeništi 
plevelů, které zamořují upravené zahrádky.

-md-
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Environmentální koutek byl slavnostně otevřen 

V pracovně zeměpisu hulínské Základní školy 
vznikl v těchto dnech díky iniciativě učitelky Hany 
Fuksové a její žáků pracovní kout pro environmen-
tální výchovu.

Za účasti několika hostů, mezi nimiž nechy-
běla hulínská radní Jana Zimčíková, ředitel školy 
Mgr. Tomislav Kolařík a další hosté, přestřihla 
v pondělí 12. května pásku při otevírání této nově 
obohacené učebny vedoucí odboru životního 
prostředí Ing. Miroslava Dvořáková. Právě díky 
finanční podpoře města se do díla pustila uči-
telka Mgr. Hana Fuksová a žáci osmé třídy, kteří 
mají k živé přírodě vřelý vztah a byli ochotni 
udělat víc, než jim určují učební osnovy. Se 
slevou v květinářství Jany Zimčíkové zakoupili 
a do rohu učebny vkusně umístili zejména 
tropické rostliny, o které bude třeba dobře pečovat nejen 
v jediném školním roce, ale i v budoucnu. Samozřejmě, že 
počet druhů rostlin se bude postupně rozšiřovat, což bude 
také finančně náročné a je třeba doufat, že se projektu 
dostane v tomto ohledu podpory i ze strany školy. Jistou 
pomoc při výběru a péči opět přislíbila i zastupitelka Jana 

Zimčíková. Je připravena vložit do této aktivity i své vlastní 
profesní zkušenosti. Záležet bude především na ostatních 
dětech a pedagozích školy, zda a jak tento koutek využijí, 
zda budou schopni skloubit vědomosti nabyté i v jiných 
předmětech s těmi, které jim dávají ideální šanci, aby si 

na to, o čem se právě učí, mohli i sáhnout.
„Šlo nám o základní propojení předmětů jako 

je zeměpis a přírodopis,“ řekla Hana Fuksová a při-
pomenula, že na tyto předměty budou navazovat 
i další činnosti žáků. „Při tvorbě obalů se mohou 
do výuky zapojit žáci ve výtvarné výchově, tvorba 
popisků evokuje spojení s pracovním vyučováním, 
ovšem další rozšiřování koutku bude převážně 
souviset se zeměpisem, přírodopisem případně 
pracovním vyučováním,“ informovala přítomné 
o svém záměru H. Fuksová. „Je přirozené, že 
rozvíjení toho, čemu jsme dnes položili základ, 
bude navazovat na mnohé další dovednosti 
a schopnosti, ekologickou a estetickou výchovu 
či rodinnou výchovu nevyjímaje.“

(aš)    Učitelka Hana Fuksová hovoří o záměrech, které s nově zahájeným 

projektem hodlá uskutečnit. 

Učebnu s environmentálním koutkem slavnostně otevřela Ing. M. Dvořáková. O rostliny, které se staly názornou pomůckou pro výuku, se budou starat samotní žáci.



Hulíňan     5/2008

19

ŠKOLA

Milión na environmentální vzdělávání ve školách

Den zdraví a ekologie

Hulínské finále McDonald‘s Cup 2008

ZLÍN – Rozdělení částky v celkové výši 1,078 mili-
onu korun z Podprogramu pro rozvoj environmentálního 
vzdělávání, výchovy a osvěty (EVVO) ve školách a školských 
zařízení ve Zlínském kraji schválila a v některých případech 
doporučila schválit zastupitelstvu krajská rada. Podporu 
získalo 16 projektů ze 48 posuzovaných. 

Cílem finanční podpory je zvýšit zapojení škol do této 
oblasti a propojovat jejich působení s aktivitami využívajícími 
partnerství v rámci místního společenství, například místní 
Agenda 21, Zdravé město a další. Podprogram se orientuje 
na děti a mládež ve školách, pedagogické a nepedagogické pra-
covníky a partnery rozvoje environmentálního vzdělávání. 

Že škola nemusí znamenat jen nekonečné hodiny 
v lavicích, zkoušení a dlouhé zápisy, si 9. května vyzkoušeli 
hulínští školáci. Čekal je totiž projektový den nazvaný Den 
zdraví a ekologie, a jak lze už z názvu vytušit, nesl se 
ve znamení aktivity, pohybu, zdravého přístupu k životu 
i k životnímu prostředí. 

Už brzy zrána vyrazila družstva jednotlivých tříd 
do prosluněného parku u školy, ovšem ne aby se v něm 
procházela, ale aby mezi sebou svedla boj ve znalostech, 
týkajících se ekologie a zdravého životního stylu. 

Další skupina nabrala směr k hulínské čističce odpad-
ních vod, kde zjišťovala, co se vlastně děje s vodou, kterou 
doma vypustíme z umyvadla. Beseda s Ing. Dvořákovou 

z Odboru životního prostředí hulínské radnice přinesla 
zajímavé informace o našem regionu, na dalších besedách 
si především dívky ověřily, zda vědí opravdu všechno 
o nejnovějších trendech v kosmetice a zdravém stravování 
a v tělocvičně si školáci mohli při zátěžových testech ověřit, 
jako jsou na tom se svou kondicí. Své znalosti a vědo-
mosti pak všichni zúročili při tvorbě vlastních projektů, 
zaměřených na zdravý životní styl a současné ekologické 
problémy. A jak se projekty povedly? Posuďte sami.

Nejdříve bychom ještě rádi jménem vedení ZŠ Hulín 
poděkovali panu D. Janalíkovi - Autobazar Skaštická a paní 
M. Zapletalové - Kadeřnictví Hulín za finanční částku, která 
poslouží ke zlepšení prostředí školy.

Šestého května se v Hulíně konalo okresní finále mini-
fotbalu žáků třetích až pátých tříd McDonald‘s Cup 2008. 

Od půl deváté ráno na hřišti třetí generace ve spor-
tovním areálu soutěžilo celkem 91 žáků. Okresního fi-
nále se účastnila první dvě družstva z okrskových kol. 
Do Hulína se tedy sjeli zástupci ZŠ Chropyně, ZŠ Holešov 1 
a Holešov 3, ZŠ Rajnochovice, ZŠ Morkovice, ZŠ Bystřice pod 
Hostýnem - Bratrství a do soutěže zasáhlo i družstvo našich 
žáků. Nedosáhli sice na medailová místa, ale právě oni se 
zasloužili o to, že celý turnaj probíhal s velkým nadšením 
a s chutí do hry. Hlavním organizátorem soutěže byla naše 

O každý míč se bojovalo s vypětím sil.
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Vítězové převzali medaile a ceny od krajského 
 radního Ing. Bronislava Fuksu.  >

Květinový Den matek

škola a svého úkolu se zhostila velmi dobře. Během celého 
turnaje byl zajištěn pitný režim pro soutěžící, zdravotní 
služba a kvalitní rozhodčí. Hlavním sponzorem byl 
McDonald‘s, další ceny poskytli Školní sportovní klub, ZŠ 
Hulín, Všeobecná zdravotní pojišťovna a Zlínský kraj.

Ve čtrnáct hodin bylo okresní finále už minu-
lostí. Ceny byly rozdány za účasti krajského radního 
Ing. Bronislava Fuksy a medaile si domů odvezli tři nej-
lepší. Vyhrálo družstvo ZŠ Chropyně, na druhém místě 
skončila ZŠ Morkovice a na třetím ZŠ Holešov 3.

Druhá květnová neděle patří maminkám, které 
na celém světě slaví svůj Den matek. I přes spoustu jiných 
aktivit tohoto měsíce by žáci neměli zapomínat na své 
mámy. Přes slovní hříčku květ, květenství, okvětí, květina, 
Květoslava, květen atd. se dopracovali ke kytici květů.

Na otázku, komu by ji dali, se na první místo propra-
covaly maminky, které měly letos 13. května svůj svátek.

To, jakým způsobem hulínští žáci vyjádřili podě-
kování, respekt, přání svým 
mámám, už můžete v ukázkách 
prací posoudit sami. Je dobře, že 
převážná většina z nich se nebrá-
nila tomu, aby dali své city před 
spolužáky najevo. Nedokázali to 
všichni a ne u všech je v tomto 
směru vše v pořádku. Popřejeme 
jim proto, aby i u nich byla máma 
co nejdříve na prvním místě.

UKÁZKY PRACÍ:
Tak, jak roste jarní tráva, 
tak nám máma sílu dává.
Vaří, peče, uklízí, 
svoji duši má ryzí.

Tak jsem utrh květinu, 
pro tu naši maminu. Škrdlík, 8. B

Máma
Vrací se domů, unavená z práce.
Však to jí nikdo nevěří.
My svalíme se v klidu na kavalce, 
ona jde chystat večeři.

U plotny stojí, jídlo míchá, 
zatímco my se válíme.
Že často sama v koutě vzdychá, 
to téměř ani nevíme.
Když je nám smutno, obejme nás.
Však kde má ona naději?
Co trápí nás, vždy první pozná.
Mějme ji ještě raději!

Roman Uličný, 8. B

Děkujeme panu Romanu 
Uličnému st. za finanční příspě-
vek, který použijeme pro este-
tickou výchovu. 

Mgr. Ilona Herodesová

mamince ...
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Morava pochodovala Francií

Když Dechový orchestr Morava ZUŠ Hulín koncertoval 
naposledy v dubnu v Kulturním klubu, publikum už vědělo, 
že se chystá do Francie. Představení na domácích prknech 
bylo tehdy jakousi malou předpremiérou velké cesty, neboť 
ve dnech 30. dubna až 4. května už mladí hulínští hudebníci 
společně s mažoretkami z Dřevohostic reprezentovali naši 
republiku u příležitosti Svátků konvalinek ve Francii. V této 
zemi tolik oblíbený svátek byl nejen příležitostí pro mladé 
lidi z ČR, ale i prověrkou jejich fyzické kondice. 

Mladí hudebníci a mažoretky odvedli obrovský kus 
práce, když po čtyři dny předváděli své dovednosti v ulicích 
francouzských měst Compiegne, Senlis, Paříž a Gauchy. 
Zahrané a odtančené pochody při defilé městy byly v mno-
ha případech vykoupeny sedřenými pusami a mnoha 
puchýři na nohou. Inu jedna z prozatím nepoznaných 
zkušeností pro oba soubory. Odměnou jsou však nevšední 
zážitky a nově uzavřená kamarádství. 

S kapelníkem Petrem Voříškem odjelo do Francie 
včetně doprovodu 26 hudebníků. Ubytování bylo příjemné, 
neboť kromě dobrého spaní měli k dispozici i společenskou 
místnost. Právě ta po někdy až úmorném téměř pětikilo-
metrovém pochodu francouzskými městy byla místem pro 
relaxaci i uzavírání nových kamarádství.

„Byly to náročné dny,“ posteskl si Petr Voříšek, který 
by před prvním pochodem marně svým svěřenkyním vy-
právěl, že není nad pohodlnou obuv. „Vyparáděná děvčata 
to odnesla bolavýma nohama, vždyť denně odpochodo-
vala dlouhé kilometry ulicemi měst lemovanými diváky. 
Jejich kondice dostala opravdu zabrat.“ 

Morava to zvládla a dnes už jen spokojeně vzpo-
mínají i s novými kamarádkami z Dřevohostic na ovace, 
kterých se jim ve Francii dostalo. „Líbili se moc a protože 
pořadatel nezajistil státní vlajky, neustále se nás lidé ptali, 
odkud vlastně jsme,“ zavzpomínal Petr Voříšek.  „Pořad 
byl hodně nabitý, takže na kulturní památky nám mnoho 
času nezbylo. Nenechali jsme si ujít snad jen noční pohled 
na Eiffelovku a náměstí Bastily.“

Repertoár byl jasně daný – vesměs to byly pochody, 
a tak hulínští hudebníci hráli Kmochovy pochody, pochody 

Václava Smoly – a samozřejmě bez Škoda lásky by nebyl 
obrázek české dechové hudby kompletní. Zazněly i písně 
z moderného repertoáru a o to více bylo potlesku.

Jak že se hulínská mládežnická dechovka vůbec 
do Francie dostala? Na některém z vystoupení byla i paní 
Kroupová, která vede mažoretky v Dřevohosticích. Morava 
se jí zalíbila a už před rokem Petra Voříška požádala, aby 
jim ve Francii udělali doprovod.

„Sotva jsme dojeli domů, zazvonil mi telefon a byla 
tu další nabídka, žel hned na následující víkend. Měli 
jsme doprovázet další mažoretky, ale nezbylo nám než 
ji odmítnout, neboť jsme museli zregenerovat své síly 
a navíc – chystali jsme se na festival mládežnických 
dechovek, který nás čekal už 18. května ve Zdounkách. 
Také Festival mládežnických dechových hudeb 1. června 
v družební Dolnej Súči na Slovensku byl pro nás zavazující, 
a tak se do světa vybereme zas někdy jindy,“ řekl umělecký 
vedoucí Petr Voříšek, který má dnes už plnou hlavu příprav 
na 22. ročník Festivalu Václava Smoly. 

Základní umělecká škola v Hulíně opět jednou proká-
zala, že o dobrou dechovku v našem městě není nouze.

Alžběta Škarpichová

Dlouhé kilometry prošli hudebníci francouzskými ulicemi.
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O sborovém zpěvu trochu jinak

Druhá květnová neděle patřila Dni matek. Ty hu-
línské dostaly pozvání, které se každý rok nadlouho 
zaryje do jejich vzpomínek. ZUŠ Hulín už tradičně v tyto 
dny pořádá koncert, který je věnován všem maminkám 
a široké veřejnosti.

Kulturní klub v tu neděli přivítal nejen domácí, 
hulínské pěvecké sbory Zvonečky, Zvonky a smíšený 
sbor Smetana, ale také holešovské Moravské děti. Tyto 
sbory mají hodně společného a není to jen zásluhou 
Mgr. Lenky Poláškové, pod jejíž taktovkou rostou vedle 
sebe nejen samotné sbory, ale i jednotliví interpreti.  
Dá se říct, že osobnosti, jakými jsou sbormistryně 
Mgr. Lenka Polášková a Mgr. Dana Zapletalová, jsou pro 
takové město jako je Hulín opravdovým požehnáním. 
Když vystoupili na pódium klubu ti nejmenší - zpěváčci ze 
Zvonečků, což je přípravka Zvonků - bylo to jako polaská-
ní. Z plných plic se snažili ze sebe dostat to nejlepší, co se 
za poslední rok naučili. Vždyť ve Zvonečcích se děti hodně 
mění a dnes jsou mezi nimi tací, kteří jen před nedávnem 
začali, i ti, kteří už na stupínek sboru stoupají rok nebo 
dva. Jejich vystoupení bylo hravé, dojemné a ač ne všech-
ny děti dokázaly dát najevo svou uvolněnost, většině 
z nich se to povedlo. Vytleskávání a štěbetání nejmenších 
vrabčáků mnohé maminky dojalo až k slzám.

Když na pódium přišly Zvonky, ostřílené již mnoha 
mezinárodními soutěžemi (Mezinárodní vánoční soutěž 
v Bratislavě jsme již našim čtenářům popsali, nicméně 
připomeňme, že byly úplně nejlepší ve své kategorii 
dětských sborů do 16 let), stejně jako u Zvonečků byl pa-
trný neuvěřitelný pokrok, jaký za toho půl roku dokázaly 
udělat. Jak nám po vystoupení prozradila sbormistryně 
Dana Zapletalová, připravují se na další mezinárodní 
soutěž v Olomouci – na Festival Svátky písní Olomouc 
2008. A opět budou obhajovat – tentokrát zlato. Vždyť 
z Olomouce už Zvonky přivezly 2 stříbrné a 2 zlaté me-
daile.

Zlato budou letos obhajovat ve dvou kategoriích: 
V kategorii B3 budou soutěžit 6. června v sálu MFO 

REDUTA, v kategorii K1 zasáhnou do souboje se silnou 
konkurencí sborů z mnoha zemí v Moravském divadle 
Olomouc. „Přihlásilo se 151 sborů, které se představí 
ve 37 soutěžních kategoriích,“ upřesnila informaci Dana 
Zapletalová s tím, že B3 je kategorie pro dětské sbory 
do 16 let a K1 jsou lidové písně a capella, čili bez dopro-
vodu, což rozhodně nebude lehké.

O repertoáru, který si připravili, napovídají něco už 
příslušné kategorie. Ti, co přišli na Den matek na koncert, 
už mnohé písně zaslechli. Vzpomeňme alespoň Salve 
Regina, O Salutaris a z lidových písní Limbora, limbora, 
Spadla mi šavlička, Prší, prší, Tovačkovský hatě, Ščedrik, 
Hejdum dá! a mnoho dalších. V repertoáru v Olomouci 
budou mít celkem 12 skladeb, pro každou kategorii 
šest.

Další prezentací Zvonků bude 2. ročník Celostátní 
přehlídky dětských pěveckých sborů  v Lidicích, která se 
uskuteční 14. června letošního roku pod záštitou ministra 
kultury ČR Václava Jedličky.

Vraťme se ale zpět domů. Moravské děti z Holešova 
se hulínskému publiku v neděli 11. května předsta-
vovat nemusely, neboť ono je už dobře zná. Před při-
pravovaným prázdninovým zájezdem do Rakouska 
si v Hulíně zazpívaly rády, neboť každá zkušenost 
s publikem jakoby interpretům „nabrousila“ hlasy.  
Bylo zajímavé sledovat členy jednotlivých sborů v záku-
lisí. Jak sobě navzájem pozorně naslouchali, ba v mnoha 
případech si i s účinkujícími na pódiu pozpěvovali. Zcela 
výjimečná byla chvíle, když se na pódiu objevili členové 
sboru Smetana. Jejich dospělé vzory, mezi nimiž jsou už 
i bývalí sboristé - jen nedávno děti. Bylo dobré vidět, jak 
se samotná sbormistryně Dana Zapletalová postavila 
na místo v Smetanovi a s respektem se nechala vést 
i s ostatními kolegy sboru kolegyní sbormistryní Lenkou 
Poláškovou. „Je dobré, když nás v této pozici naše děti 
vidí,“ řekla. „Jsem ráda, že jim mohu názorně předvést, 
jak je důležité naslouchat svému sbormistrovi, brát 
mnohdy i autoritativně mířenou radu a hlavně – pracovat 
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v kolektivu, jehož jsem součástí,“ řekla Dana Zapletalová 
a s lítostí se zmínila o nedisciplinovanosti některých 
dětských členů sborů.

„Zvonečky“ mají momentálně 16 členů, Zvonky 26. 
Když zkoušíte v tak nepočetném sboru čtyřhlas a jeden 
vám vypadne, je to na výsledku hodně znát. Mnohdy 

Účinkování nejmenších zpěváků přípravního sboru Zvonečky.  

Předsedkyně SRPŠ ZUŠ Hulín Dana Hozová předala oceněníautorům děl krajské výtvarné soutěže.    

ovšem marně apeluji na to, aby chodily děti pravidelně 
na zkoušky, o koncertních vystoupeních ani nemluvě. 
I rodiče by si měli uvědomit, že pokud dají průchod své 
benevolenci a takříkajíc omluví své dítě ze zkoušky nebo 
vystoupení, zasahují tím negativně do práce ostatních 
členů sboru,“ posteskla si. Nezapomínejme, že ten dobrý 

výsledek je obrazem nejen mravenčí práce 
sbormistra, ale každého jednoho dítěte, jež 
je členem sboru. 

Vraťme se nakonec ke koncertu z 11. 
května. Závěr režijně zajímavého bloku pa-
třil Bohuslavu Martinů a Otvírání studánek. 
Smyčce, zpěv a poezie byly emočně vygra-
dovanou tečkou za krásným odpolednem. 
Není se co divit, že s tímto koncertem, který 
společně s Fakultní nemocnicí a Moravskou 
filharmonií Olomouc uspořádali jako 
Koncert pro novorozenecké oddělení  
27. dubna v olomoucké Redutě, si vyslou-
žily hulínské a holešovský sbor takový po-
tlesk. Hulínské publikum jím samozřejmě 
také nešetřilo.

Alžběta Škarpichová

Mladí hulínští výtvarníci soutěžili

Žáci ZUŠ Hulín pod vedením své učitelky 
Daniely Naučové se představili veřejnosti v Bystřici 
pod Hostýnem na Okresní přehlídce výtvarných 
oborů ZUŠ. Vystavovali cyklus výtvarných prací 
malby na téma „kočka“ a část projektu Fimfárum, 
jež je také tématem výstavy na motivy známé 
pohádkové knihy Jana Wericha.

Celá expozice bezprostředně poté, co 
opustila výstavní síň v Bystřici pod Hostýnem, 
putovala do výběru na Krajskou přehlídku 
do Uherského Hradiště. 

Prvními oceněnými pracemi autorů - 
jednotlivců byla díla Hany Hlobilové, Jakuba 
Kvapila a Gabriely Sokolové. oceněna byla 
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Byl to fičák, ale stálo to za toKLUBÍČKO

v krajském kole také kolekce „Kočka“. Vesměs šlo o au-
tory Lukáše Vaculíka, Lukáše Vaňharu, Gábinu Sokolovou 
a Marka Dvořáka. V Uherském Hradišti byla vernisáž 
ve Slováckém muzeu 15. května a výstava zde potrvá 
do 6. července.

S kolekcí Fimfárum se hulínská veřejnost může 
seznámit již od 16. května v hudebně Kulturního klubu 
Hulín. Vernisáž výstavy byla v pátek 16. května a ti, 

kteří na ni v 16 hodin přišli, určitě nelitovali. Kromě 
čtení z knížky Jana Wericha na první návštěvníky této 
výstavy čekal také workshop s překvapením. Výstava 
v hudebně Kulturního klubu je jakýmsi shrnutím celo-
ročního úsilí žáků výtvarného odboru ZUŠ pod vedením 
učitelky Dany Naučové a nakonec i příjemným završením 
školního roku. 

A. Škarpichová

V pátek 2. května za krásného slunečného počasí se 
2 desítky dětí z Hulína vypravily na výlet do Hostýnských 
vrchů spojený s honbou za pokladem. 

Vedoucí i děti se těšily nejen na pochod podle 
značek, na plnění zákeřných úkolů, práci s mapou a bu-
zolou, ale i na hledání pokladu, který byl zastřen velkým 
tajemstvím.

Když vláček motoráček zastavil v Rajnochovicích, 
čekalo všechny nemilé překvapení, slunná obloha fuč, 
místo toho vítr, zima a sem tam kapka.

Parta dětí nažhavená plnit úkoly a hlavně najít 
poklad této skutečnosti nevěnovala žádnou pozornost 
a matička příroda přidala na intenzitě. Bouřka spojená 
se silným deštěm zahnala naši partu dětí pod přístřešek 
Ve dvoře.

Vedoucí hledaly náhradní program, ale děti roz-
hodly, že poklad najdou stůj co stůj. A tak začal stras-
tiplný pochod v dešti a větru. Parta dětí splnila všechny 
úkoly, i když jim v teniskách čvachtala voda. Hledání 
pokladu u splavu bylo pro ně hračkou, nejbystřejší byl 
Lubošek, který poklad objevil ve vykotlaném, opáleném 

kmeni. 
A pak nastalo královské dě-

lení bouřka - nebouřka, hromada 
bonbonů, medaile pro celou partu, 
diplomy, balónky a velký kanystr 
plný pití a královské bábovky pro 
vítěze. Vítězem byly tentokrát 
všichni účastníci.

A zpáteční cesta domů byla 
ve znamení her a zpěvů. O to víc 
nás překvapil výraz rodičů, kte-
ří hleděli nevěřícně na zmoklé 
dětí s čvachtajícími teniskami, 
protože v Hulíně bylo celý den 
krásné jarní počasí s azurovou 
oblohou.

Prostě a jasně – my zažili 
fičák, ale stálo to za to.

Společná fotografie

z upršeného výletu.
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Vydovádění a unavení

Milá redakce,
dne 22. 4. 2008 jsme se zúčastnili výletu 
do Holešova na krytý bazén. Vyjeli jsme 
ve 13:20 hodin autobusem, cesta rychle 
ubíhala, už jsme se nemohli dočkat, až si za-
plaveme.  Hurááá. Tak jsme se dočkali. Voda 
byla příjemně osvěžující a my jsme se mohli 
vyřádit. Hráli jsme si s paní vychovatelkou 
nejrůznější vodní hry a závodili. 

Ani jsme se nenadáli a hodina plavání a vodního skota-
čení byla ta tam. Příjemně vydovádění a utahaní jsme se 
přesunuli na autobusové nádraží. Cestou domů jsme si 
vyprávěli zážitky a únavou podřimovali. V Hulíně na nás 
už čekali rodiče, se kterými jsme se podělili o naše dojmy. 
Už se těšíme na další mokré osvěžení.

Chlapci a děvčata ze školní družiny ZŠ Hulín

ŠKOLKA

Představujeme novou ředitelku mateřské školy E. Světlíka
V práci je nutná týmovost a profesionalita

Jak jsme už čtenáře Hulíňanu informovali, v systé-
mu předškolních zařízení dochází letos k zásadní změně, 
kterou vyvolal kromě jiného i odchod obou ředitelek 
mateřských škol Družba a E. Světlíka do důchodu. Proto 
Město Hulín vypsalo konkurz z něhož vzešla jako vítěz 
učitelka MŠ E. Světlíka Andrea Hradilová. Jako hulínskou 
rodačku ji snad ani není třeba představovat, ale pro 
pořádek alespoň několik faktů:

Andrea Hradilová vystudovala na Střední peda-
gogické škole v Přerově učitelství pro mateřské školy 
a jejím prvním pracovištěm byla MŠ v Žeranovicích. Když 
se vdala a nastoupila na mateřskou dovolenou, kolegyň 
se stejnou profesí bylo poměrně dost a ona se ve své 
prozíravosti rozhodla, že ani v době péče o dceru a syna 
nebude mrhat příležitostmi. Dala se do studia účetnictví 
a ekonomie, kde získala svou druhou profesi s maturitním 
vysvědčením a glejtem THP pracovníka. Ač je dosud nikdy 
nemusela využít, v nové roli se ji určitě bude hodit.

Štěstí jí přálo, a protože k dětem měla přece jen 
mnohem blíž než k administrativě, uvítala po mateřské 

dovolené příležitost pracovat ve školce v Dobroticích. Bylo 
to blíž k jejímu domovu a nakonec jako učitelka přece jen 
zakotvila v hulínském Decentu, později MŠ E. Světlíka.

Vlastní děti jí odrostly a ty ve školce se mohou 
jen těšit, že je každé ráno ve své třídě vítá tato usmě-
vavá žena. Z pohledu rodiče se dá říci, že z ní vyzařuje 
laskavost, která ve chvílích, kdy své ratolesti svěřujeme 
do rukou cizího člověka, sehrává významnou roli.

Když jsem si s Andreou Hradilovou, budoucí ředi-
telkou předškolního zařízení v Hulíně povídala, připadala 
jsem si za dětským stolečkem se šálkem čaje v ruce tak 
trochu jako v pohádce o Sněhurce. Štěbetání dětí utichlo, 
protože si je rodiče odvedli domů, a protože se pomalu 
vytratily i ostatní její kolegyně, mohly jsme si uprostřed 
dětského nábytku a hraček povídat nejen o její práci, 
ale i dalších plánech. „Ráda bych navázala na všechno 
dobré, co obě mé předchůdkyně do mateřských škol i se 
svými kolektivy přinesly. Jsem ráda, že máme dostatek 
učitelek zaměřených na logopedickou výchovu, protože 
v této oblasti je pořád dost práce,“ rozhovořila se Andrea 
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Hradilová na téma připravované koncepce. „Filozofií 
naší mateřské školy bude vytváření tvořivého klimatu 
ve třídách. Naší snahou je vytvořit optimální podmínky 
k rozvoji osobnosti dítěte a k ochraně 
jeho zdraví, k získávání vlastní iden-
tity, sebedůvěry a samostatnosti.“

Témat, kterých jsme se v roz-
hovoru dotkly, bylo samozřejmě více. 
Vyplynulo z nich, že Andrea Hradilová 
klade obrovský důraz na týmovou 
práci a profesionalitu. Došlo i na pro-
blematická místa, která přináší nejen 
profese, ale i život sám. Nejen ve vztahu 
dítě – rodič – pedagog, ale i ve vzta-
zích mezi dětmi samotnými. Ať jsme se 
už dotkly kteréhokoliv problému, po-
každé nová ředitelka měla jasnou vizi. 
Především vizi založenou na důslednosti, 
dodržování jasných pravidel, které k živo-
tu patří, a hlavně pokud možno co nejlepší 
komunikaci s rodiči. Mnohokrát se už prokázalo, že pokud 
funguje tento vztah, lze mnohým, od pohledu třeba 
i neřešitelným potížím, alespoň obrousit ostré hrany.

„Dětí je nyní v našich zařízeních hodně. V jediné 
třídě, nepočítaje detašované pracoviště v Záhlinicích 
s jedenácti dětmi, máme po osmadvaceti dětech. Jistě 

uznáte, že udržet jejich pozornost, zájem, zabezpečit 
jejich potřeby, a to vše v dobré psychické i fyzické pohodě, 
není jednoduchým úkolem. Zatím to naše paní učitelky 

zvládají dobře a já věřím, že v tomto 
duchu budeme fungovat i nadále. 
Nebojím se skloubení obou pracov-
ních kolektivů v jeden. Myslím, že 
v našich předškolních zařízeních 
pracují kvalitní pedagožky a vklad 
každé jedné z nich do společného 
díla bude určitě tím pozitivním, 
co se nakonec odrazí i na vnímání 
našich malých svěřenců. Vše stojí 
a padá na důvěře, ochotě spolu-
pracovat a dobrém vztahu k dě-
tem. Tyto devizy tu jsou a pokud 
nám budou nápomocní i rodiče 
a zřizovatel, k tomu všemu nám 
bude přát i zdraví, nastartujeme 

do samostatného života ještě hodně šikovných malých 
Hulíňanů,“ řekla s úsměvem žena, která má dost vše-
stranných zájmů na to, aby se jejím slovům dalo věřit. 
Vždyť člověk, který rád sportuje, miluje hudbu a umí 
jednat s lidmi, je dostatečnou zárukou dobrého příkladu 
i pro ty druhé.

Alžběta Škarpichová  

KULTURA

Okno
do knihovny

BRÝLE PRO AFRIKU
K 15. květnu 2008 jste darovali 4101 brýlí.  Zpestřením 
veřejné sbírky „Brýle pro Afriku“ je i panelová výstava 
ve vestibulu Knihovny Kroměřížska. Mimo zeměpisné 
informace tady najdete dějiny vzniku brýlí, ale i střípky 
zajímavostí o nich. Součástí jsou i fotografie významných 

obrýlených osobností, statistiky a samozřejmě bibliografie 
knih z fondu knihovny s příslušnou tematikou. Sbírka 
skončila v pátek 16. května 2008! I hulínská knihovna 
podpořila sbírku bezmála stovkou brýlí. Děkujeme.

VÝTVARNÁ SOUTĚŽ KONČÍ
Dne 30. června končí výtvarná soutěž

O LOGO MĚSTSKÉ KNIHOVNY V HULÍNĚ.
Pokud máte nějaké nápady, podělte se s ostatními!  
Třeba právě ten váš bude vítězný.
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KNIHOVNA V ČERVNU:
12. 6. od 8.00 hod.
Pasování prvňáčků na čtenáře knihovny.

17. 6. od 14.00 hod.
Vyhodnocení soutěže Pohádkového klubíčka.

KNIHOVNA V ČERVENCI: 
22. 7. a 24. 7. od 12.30 hod.
Hádanková odpoledne.

31. 7. 2008 od 8.00 do 18.00 hod.
Putování s knihovnou 
– den plný výletů a soutěží.

KNIHOVNA V SRPNU:
1. 8. od 8.00 do 18.00 hod.
Putování s knihovnou – den plný výletů a soutěží.

12. 8. a 14.8. od 12.30 hod.
SOUTĚŽNÍ ODPOLEDNE

Dopoledne s Adolfem Dudkem proběhlo jako smršť

Když se v Hulíně řekne Adolf Dudek, nejednomu 
z dětí poskočí srdíčko. Aby ne, vždyť do zdejší knihovny 
už přijel podruhé a pokaždé se našel pádný důvod, aby 
jeho povídání o malování hltaly všemi smysly.

Ilustrátor dětských knížek Adolf Dudek jezdí po celé 
České republice za dětmi už čtvrtý rok. Přesně tak dlouho 
jej znají i děti z Hulína, které už shlédly jeho pořad 
Hrajeme si na malíře tentokrát počtvrté. Je to k nevíře, 
ale opravdu je vše, jak tvrdí tento čtyřiačtyřicetiletý malíř, 

Malování s malířem
o kruhu, trojúhelníků, čtverci a obdélníku. Děti prvního 
stupně si své vyučování v hulínské knihovně s ním i letos 
6. května užily a přesvědčily se, že na této zemi snad není 
člověka, který by neuměl malovat. I ty, kteří si to o sobě 
neoblomně mysleli, přiměl Áda Dudek k malování. A že 
se jim povedlo! Přitom si vystačily s těmi obyčejnými 
obrazci. Kolečko – hlava, trojúhelníčky – ouška, čtve-
reček – bříško, obdélníky – pacičky a fousy? Ty už přece 
umí i malé dítě!

Poslouchat Adolfa Dudka a dívat se, jak 
dovede přitáhnout pozornost nejmenších, na-
dchnout je a přivést k tomu, aby pochopily i ty 
nejsložitější techniky tvorby malíře – ilustrá-
tora, to vše připomínalo jeden velký koncert. 
Divadlo, v němž ani jedna kulisa nestála a herci 
se stali spolu s ním i diváci. Děti zpívaly, tles-
kaly, hlásily se jako o duši, když bylo třeba 
odpovídat na otázky pana malíře, a to vše mi-
nutu po minutě bez jediného pohledu nepo-
zornosti. Pro děti hodina – pro Adolfa Dudka 
celé dopoledne. Vystřídaly se čtyři skupinky 
dětí a vystřídaly se i pohledy na schopnost 
svobodně se projevit. Zatímco některé děti 

svazovala přítomnost paní učitelek, které 
si asi kázeň ve své třídě sjednávají více Autogram na čelo.



Hulíňan     5/2008

26

ŠKOLKA
Hradilová na téma připravované koncepce. „Filozofií 
naší mateřské školy bude vytváření tvořivého klimatu 
ve třídách. Naší snahou je vytvořit optimální podmínky 
k rozvoji osobnosti dítěte a k ochraně 
jeho zdraví, k získávání vlastní iden-
tity, sebedůvěry a samostatnosti.“

Témat, kterých jsme se v roz-
hovoru dotkly, bylo samozřejmě více. 
Vyplynulo z nich, že Andrea Hradilová 
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zvládají dobře a já věřím, že v tomto 
duchu budeme fungovat i nadále. 
Nebojím se skloubení obou pracov-
ních kolektivů v jeden. Myslím, že 
v našich předškolních zařízeních 
pracují kvalitní pedagožky a vklad 
každé jedné z nich do společného 
díla bude určitě tím pozitivním, 
co se nakonec odrazí i na vnímání 
našich malých svěřenců. Vše stojí 
a padá na důvěře, ochotě spolu-
pracovat a dobrém vztahu k dě-
tem. Tyto devizy tu jsou a pokud 
nám budou nápomocní i rodiče 
a zřizovatel, k tomu všemu nám 
bude přát i zdraví, nastartujeme 

do samostatného života ještě hodně šikovných malých 
Hulíňanů,“ řekla s úsměvem žena, která má dost vše-
stranných zájmů na to, aby se jejím slovům dalo věřit. 
Vždyť člověk, který rád sportuje, miluje hudbu a umí 
jednat s lidmi, je dostatečnou zárukou dobrého příkladu 
i pro ty druhé.

Alžběta Škarpichová  

KULTURA

Okno
do knihovny

BRÝLE PRO AFRIKU
K 15. květnu 2008 jste darovali 4101 brýlí.  Zpestřením 
veřejné sbírky „Brýle pro Afriku“ je i panelová výstava 
ve vestibulu Knihovny Kroměřížska. Mimo zeměpisné 
informace tady najdete dějiny vzniku brýlí, ale i střípky 
zajímavostí o nich. Součástí jsou i fotografie významných 

obrýlených osobností, statistiky a samozřejmě bibliografie 
knih z fondu knihovny s příslušnou tematikou. Sbírka 
skončila v pátek 16. května 2008! I hulínská knihovna 
podpořila sbírku bezmála stovkou brýlí. Děkujeme.

VÝTVARNÁ SOUTĚŽ KONČÍ
Dne 30. června končí výtvarná soutěž

O LOGO MĚSTSKÉ KNIHOVNY V HULÍNĚ.
Pokud máte nějaké nápady, podělte se s ostatními!  
Třeba právě ten váš bude vítězný.
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KNIHOVNA V ČERVNU:
12. 6. od 8.00 hod.
Pasování prvňáčků na čtenáře knihovny.

17. 6. od 14.00 hod.
Vyhodnocení soutěže Pohádkového klubíčka.

KNIHOVNA V ČERVENCI: 
22. 7. a 24. 7. od 12.30 hod.
Hádanková odpoledne.

31. 7. 2008 od 8.00 do 18.00 hod.
Putování s knihovnou 
– den plný výletů a soutěží.

KNIHOVNA V SRPNU:
1. 8. od 8.00 do 18.00 hod.
Putování s knihovnou – den plný výletů a soutěží.

12. 8. a 14.8. od 12.30 hod.
SOUTĚŽNÍ ODPOLEDNE

Dopoledne s Adolfem Dudkem proběhlo jako smršť

Když se v Hulíně řekne Adolf Dudek, nejednomu 
z dětí poskočí srdíčko. Aby ne, vždyť do zdejší knihovny 
už přijel podruhé a pokaždé se našel pádný důvod, aby 
jeho povídání o malování hltaly všemi smysly.

Ilustrátor dětských knížek Adolf Dudek jezdí po celé 
České republice za dětmi už čtvrtý rok. Přesně tak dlouho 
jej znají i děti z Hulína, které už shlédly jeho pořad 
Hrajeme si na malíře tentokrát počtvrté. Je to k nevíře, 
ale opravdu je vše, jak tvrdí tento čtyřiačtyřicetiletý malíř, 

Malování s malířem
o kruhu, trojúhelníků, čtverci a obdélníku. Děti prvního 
stupně si své vyučování v hulínské knihovně s ním i letos 
6. května užily a přesvědčily se, že na této zemi snad není 
člověka, který by neuměl malovat. I ty, kteří si to o sobě 
neoblomně mysleli, přiměl Áda Dudek k malování. A že 
se jim povedlo! Přitom si vystačily s těmi obyčejnými 
obrazci. Kolečko – hlava, trojúhelníčky – ouška, čtve-
reček – bříško, obdélníky – pacičky a fousy? Ty už přece 
umí i malé dítě!

Poslouchat Adolfa Dudka a dívat se, jak 
dovede přitáhnout pozornost nejmenších, na-
dchnout je a přivést k tomu, aby pochopily i ty 
nejsložitější techniky tvorby malíře – ilustrá-
tora, to vše připomínalo jeden velký koncert. 
Divadlo, v němž ani jedna kulisa nestála a herci 
se stali spolu s ním i diváci. Děti zpívaly, tles-
kaly, hlásily se jako o duši, když bylo třeba 
odpovídat na otázky pana malíře, a to vše mi-
nutu po minutě bez jediného pohledu nepo-
zornosti. Pro děti hodina – pro Adolfa Dudka 
celé dopoledne. Vystřídaly se čtyři skupinky 
dětí a vystřídaly se i pohledy na schopnost 
svobodně se projevit. Zatímco některé děti 

svazovala přítomnost paní učitelek, které 
si asi kázeň ve své třídě sjednávají více Autogram na čelo.
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autoritativně, jiné plavaly jako ryby ve vodě a s nimi i ty, 
které je „plavat“ doopravdy učí. 

Kéž by alespoň podobně vypadalo vyučování 
ve škole, řekli jsme si. To by se pamatovalo i to, co pro 
mnohé bývá tvrdým oříškem. Jen si nejsem jistá, zda by 
si s tou energií paní učitelky vystačily.

Dopoledne s ilustrátorem dětských knih bylo ne-
zapomenutelným zážitkem pro všechny. „Ano, i pro mne 
jsou takovéto dny inspirativní,“ řekl autor, když na tvářič-

ky svým posluchačům malovat autogram. „Mám radost, 
když je vidím šťastné a vím, že je to vše o upřímnosti. 
Před dětmi se nedá na něco hrát. Jsou bystré a ve své 
upřímnosti jakoukoliv faleš okamžitě prohlédnou.“

Nevěříte? Zeptejte se doma svého školáka na Adolfa 
Dudka. A nezapomeňte mu koupit některou z jeho knížek, 
které jsou, stejně jako autor ilustrací v nich, plné energie, 
fantazie a hlavně – lásky.

Alžběta Škarpichová

KULTURNÍ POZVÁNKY

KVĚTEN
Středa 28. 5. v 18.00 hod.
MOSTY – ANGLIE – HULÍN
Galavečer na počest družební spolupráce mezi městy 
HULÍN a anglickým BERKHAMSTED

ČERVEN
Čtvrtek 5. 6. v 18.30 hod.
ČERNÁ HODINKA
Komponovaný pořad žáků LDO ZUŠ Hulín spojený se 
zahájením soutěže HULÍNSKÝ OSKAR 2008.
Od 5. 6. do 19. 6. budou probíhat soutěže na scénách ZUŠ 
Hulín a Kulturní klub Hulín.
Po uzavření přihlášek (15. 5.) budou castingy ke zvole-
nému oboru (herec, zpěvák, hudebník).
Novinkou letošního OSKARA je, že budou rozděleny částky 
3.000,-Kč, 2.000,-Kč a 1.000,-Kč pro jednotlivé talenty.
Vítězové obdrží kromě finančního ohodnocení sošky 
„Oskarů“ a nebudou chybět dary od sponzorů.
Informace v LDO ZUŠ Hulín u Lenky Urbanové.

Pátek 20. 6.
GALAVEČER – slavnostní udílení sošek 
„OSKAR 2008“

Sobota 14. 6. v 15.00 hod
IV. Ročník HULÍNSKÝ OPEN FEST 2008 - vystoupení 
amatérských hudebních skupin.

Kapely:
Dementors (Hard rock)
Crashdown (Rock převzaté)
Krajíc chleba (Metal, Punk)
VSPH (Experimental)
Nebo co (Folk rock)
Karburátor (Blues rock)
My wave (Hard rock)
My funeral (Hard rock)
Koberec band (Deep Purple revival)

Program doplní Metudova ohňová show

Akce bude probíhat za finanční podpory ZLÍNSKÉHO 
KRAJE.

PROGRAM LETNÍHO KINA
KVĚTEN
Sobota 31. 5. 2008 ve 14.00 hod.
Zábavné odpoledne nejen pro děti s agenturou KORÁB 
z Brna.
Pohádka SINDIBÁDOVA DOBRODRUŽSTVÍ, u které 
se nezastavíte ani na konci, protože vás děj vtáhne 
do stavu trvalého snění. Není nebezpečné pro děti ani 
pro dospělé. 
Odehrává se v orientálním světě a je napsána na motivy 
pohádek „Tisíce a jedné noci“.
Od 15.00 do 17.00 hod.
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Hry a soutěže pro malé, velké i dospěláky. Těšit se můžete 
na soutěže pro siláky, na krmení draka nebo velkého 
trpaslíka, balónkové soutěže... Nakonec si s vámi zatančí 
Obr. Je velký, ale veselý.

ČERVEN 2008     
Neděle 15. 6.
FESTIVAL VÁCLAVA SMOLY
Setkání mládežnických dechových orchestrů.

Sobota 21. 6. ve 20.00 hod.
KVĚTINOVÁ NOC POD HVĚZDAMI
Hraje taneční skupina CLASSIC. Připraveno je grilování, 
barmanská show, ohňová show, ukázka brazilského 
bojového umění CAPUERA a další překvapení.
     
Pátek 27. 6. ve 21.15 hod. 
SPEED RACER - Akční komiksový film z prostředí auto-
mobilových závodníků.

Speed Racer to s volantem svého Mach 5 umí jako má-
lokdo. Soutěžení má v krvi, je přiměřeně agresivní, řídí 
se instinkty a nezná slovo strach.
Hrají: E.HIRSCH, CH. RICCI, M.FOX, S. SARANDON
Režie: LARRY WACHOWSKI, ANDY WACHOVSKI
Dabing, délka: 134 min, VSTUPNÉ: 70,- Kč. MLÁDEŽI 
PŘÍSTUPNO.

Sobota 28. 6. ve 21.15 hod.
ASTERIX A OLYMPIJSKÉ HRY - Malého, ale udatného 
galského válečníka Asterixe a jeho pomalejšího, ale o to 
silnějšího kamaráda Obelixe znají v Čechách snad všichni. 
Další pokračování nás tentokrát zavede do starověkého 
Řecka, kde se zrovna chystají Olympijské hry. 
Hrají: CLOVIS CORNILLAC, GÉRARD DEPARDIEU,
ALAIN DELON
Režie: THOMAS LANGMANN
Dabing, délka: 117 min, VSTUPNÉ: 75,- Kč, 
MLÁDEŽI PŘÍSTUPNO 

Na margo Klubových večerů

Již potřetí se dne 26. 4. konal v Kulturním klubu 
Hulín Klubový večer, který se tentokrát nesl pod taktov-
kou dvou rockových kapel. Jako první nastoupila kapela 
Day off v našem regionu ne zas tak neznámá, jelikož je 
sestavená z muzikantů z nedalekých Žalkovic. Její tvorba 
se dá zařadit do stylu Grunge.

Po příjemném výkonu této kapely a dobrém ohlasu 
publika, které tentokráte nepřišlo v tak hojném počtu 
jako při minulých klubových večerech, se ke kormidlu 
večera dostala přerovská kapela D.U.B. Celou akci zaštítila 
svým zvukařem a aparaturou, takže výsledný zvuk měl 
velmi  dobrou kvalitu. Tato kapela se vyznačuje zvláštním 
prolínáním dubové rytmiky a funky  melodií s českými 
texty. Další zvláštností kapely byl její svérázný humor 
se dvěma zpěváky, přičemž jedna zpěvačka zjemňovala 
celý hudební výraz kapely.

Další hudební akcí v Kulturním klubu bude sa-
mozřejmě IV. ročník Hulínského open festu, který bude 

14. června a v polovině července to bude párty ve stylu 
House, Nujazz, Funk, Latina, Downtempo (DJs: Abdul 
Cana, Johannes, Prior, Kass).

Nezapomeňte, že tato akce se bude konat na dvoře 
Kulturního klubu Hulín.

Petr Kratochvíl



Hulíňan     5/2008

30

SPOLEČNOST

V květnu 2008 zemřeli tito naši spoluobčané:
Věra Valentová     (1924)

Vzpomínka
Dne 27. června 2008 by se dožil 90 let 
LADISLAV TETERA, 
hulínský rodák z Komenského ulice. 
Vzpomíná neteř Helena Lvová s rodinou.

Opustili nás

Manželé František a Stanislava Vymazalovi oslavili 19. dubna 2008 
již 50. výročí od uzavření sňatku. 

Zdraví a spokojenost do dalších společných let přejí dcera a syn s rodinami. 

Vymazalovi oslavili zlatou svatbu

PEL-MEL

Martina Jiříčková je jednou z nejkrásnějších studentek
Do finále soutěže o „nej“ vysokoškolačku České 

republiky, kterou pořádají letos již po dvanácté stu-
denti Fakulty multimediálních komunikací Univerzity 
Tomáše Bati ve Zlíně, postoupila i Martina Jiříčková 

z Hulína, která studuje na Masarykově univerzitě v Brně 
mezinárodní vztahy a evropská studia. Její cesta do finá-
lové desítky však rozhodně nebyla jednoduchá. Do letoš-
ního ročníku se totiž přihlásilo celkem 402 studentek a jak 
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napovídá i samotný název, nejde v této soutěži pou-
ze o vzhled, ale hlavně o inteligenci a půvab. Proto 
na předkole hodnotí všechny dívky nejen odborná po-
rota, ale hlavně inteligenčně-vědomostní test, který 
tvoří 60 % jejich bodového hodnocení. 
Martina však v těchto disciplínách 
bez problému obstála a 30. dubna 
2008 v Městském divadle Zlín bo-
jovala nejen o titul MISS ACADEMIA 
ČR 2008, ale i o půlroční zapůjčení 
nového vozu Škoda Superb od generál-
ního partnera soutěže Škoda Auto, a. s. 
MISS ACADEMIA ČR je soutěž pro všech-
ny studentky vysokých a vyšších odbor-
ných škol v celé České republice. Snaží 
se jako jedna z mála poukázat na pravý 
význam slova krása. Není to totiž pouze 
slovo popisující vnější podobu, ale sou-
lad celé osobnosti. Počátek této soutěže 
se datuje k roku 1997, kdy byla v rámci 
reprezentačního plesu zlínské Fakulty 

technologické zvolena nejmilejší studentka. Od této 
doby se soutěž začala postupně vyvíjet až do podoby, 
kterou nám dnes studenti Fakulty multimediálních ko-
munikací Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně předkládají již 

v celonárodním měřítku.
Ve středu 30. dubna se v Měst-

ském divadle ve Zlíně nakonec rozhod-
lo o jménu nové studentské královny. 
Stala se jí dvacetiletá Martina Trnková, 
budoucí právnička z Univerzity 
Karlovy v Praze. Korunku I. VICEMISS 
ACADEMIA ČR 2008 získala Michaela 
Macková, studentka financí 
na Mendelově univerzitě v Brně 
a titul II. VICEMISS ACADEMIA 
ČR 2008 a zároveň i titul MISS 
ACADEMIA ČR 2008 ON-LINE 

nakonec vybojovala půvab-
ná dívka z Hulína Martina 
Jiříčková.  Za čtenáře Hulíňanu 
jí srdečně blahopřejeme.

Martina se stala druhou vicemiss 

soutěže MISS ACADEMIA ČR 2008

a miss on-line.

Májka opředená smůlou

Stavění a zejména kácení máje se už v Hulíně stalo 
jednou z pěkných tradicí. Mnohdy se shromáždí celé davy 
lidí a o veselé skotačení přitom není nouze. Dobrovolní 
hasiči vymýšlejí každý rok něco nového, jen aby si Hulíňáci 
užili trochu legrace. Převleky mužů za ženy a naopak jsou 
mnohdy tak vydařené, že se při pohledu na veselou chásku 
lidi prolamují v pase smíchy.

Letos bude všechno jinak. Májku sice postavili, ba 
do druhého rána vydržela, ale pak jim ji nějací výtečníci 
ukradli. Ukradený máj byl odjakživa pro mládence pěknou 
ostudou. Ne nadarmo pod ní i spávali...

Letošní májka byla všeobecně opředena smůlou. Jak nám 
řekla starostka sboru Jarka Zapletalová, pokáceli tři stromy, až 
se jim konečně 30. dubna podařilo máj vztyčit k obloze.

„Nejdříve se nám ulomila špička,“ vysvětluje starost-
ka nesnáze s letošním májem. „Chlapi se pustili do dalšího 

kmene, ale ten padl rovnou na pařez a rozlomil se. Už jsme 
si mysleli, že máj nebude, ale napotřetí se nám podařilo 
strom bez úhony pokácet.“

Vtipálci říkali, že kdyby se jim dařilo tak jako letos 
každý rok, v lese u kroměřížsakého zámečku by už snad 
nestál ani jeden strom.

Špatně jste hlídali, říkali všichni, ale velitel Sboru 
dobrovolných hasičů Jarek Zábranský zaprotestoval: 
„Hlídali jsme, ale jakmile udeřila dvacátá třetí třicátá, 
stačilo zlodějům deset minut na to, aby ji sundali. Dokonce 
jsme si stačili poznamenat SPZ auta, které ji na vozík nalo-
žilo a odjelo…“ vzpomíná a Jarka Zapletalová se k němu 
připojí: „Mezi námi hasiči byl uzavřený mír. Domluvili 
jsme se, že si v okrsku májky krást nebudeme. Buď to 
byl někdo zdaleka, nebo to ani nebyli kamarádi. Jinak 
by se určitě přihlásili a chtěli výkupné. Vždyť my vlastně 
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PEL-MEL
dodnes nevíme, komu jsme měli zaplatit v hospodě po-
hoštění, abychom ji mohli alespoň pohřbít…“ Velitel pak 
rozmrzele poznamenal: „A ač známe SPZ, ani to zjišťovat 
už nebudeme.“

Jednoduše je tu podezření, že snad do Hulína zaví-
tali Indiáni, kteří se chystají na dlouhou zimu a potřebují 
hodně dřeva.

Kácení máje tedy po letech v Hulíně nebude. Jaká je 
statistika? Hulínští hasiči si za deset let, co je starostkou 
Jarka Zapletalová, nechali májku ukrást třikrát. „Jednou 
to bylo na oplátku, když jsme předtím my ukradli máj 
v Bílanech,“ vzpomíná starostka. „Bílanští tehdy s námi 
dlouho nemluvili, protože my jsme jim ji ukradli, aniž by-
chom si postavili svoji. Je takový úzus, že pokud nemáme 
svoji májku, neexistuje ukrást máj druhým.“

Od Jarka Zábranského se dozvídáme, že hned první 
rok jim ji ukradli hasiči z Břestu. A šli na to motorovou pilou! 
Když hulínští opláceli, sundali tu jejich holýma rukama. 

„Od té doby šlo vše jak po másle, až před 2 lety ukradli 
máj v Hulíně hasiči z Ratají. Ozvali se až po „pohřbu“ 
máje a v tisku nám vytkli, že nectíme tradice. Redaktorka 
tehdy napsala, že děláme zábavu, aniž bychom si májku 
vykoupili,“ vzpomíná starostka Jarka Zapletalová. „Ale 
jak jsme měli vykupovat, když se ke svému husařskému 
kousku nebyli schopni přihlásit?“

„A tak letos neděláme nic,“ uzavřel debatu kolem 
máje velitel. „Beztak na ten den, kdy každý rok kácíme máj, 
si vymyslely jiné složky ve městě oslavy dne dětí. Obávám 
se, že pro tu show, co bychom kolem máje dělali, bychom 
ani neměli tentokrát diváky. Akce by se překrývaly a vše 
by ztratilo ten správný smysl.“

Asi to tak mělo být, řekli jsme si, ale nemohli jsme si 
odpustit myšlenku, že to vše vypadá jako v Ezopově bajce 
o lišce a hroznech. Když na ně nemohla dosáhnout, mávla 
packou a řekla – beztak jsou kyselé...

Alžběta Škarpichová  

Možná se někteří z vás pobaveně ušklíbnou, když 
řekneme, že i psi mají své salony krásy. Úsměv neškodí, 
ale hlavně na tom ke všeobecné radosti psích paniček 
a páníčků nic nezmění. Jeden takový salon přibyl i v Hulíně 
jen nedávno. Devatenáctého května rozšířila veterinární 
ordinace na Zahradní ulici v Hulíně svou činnost. Kromě 
kompletního veterinárního ošetření čtyřnohého přítele si 
můžete dohodnout i úpravu jeho srsti.

Co všechno vám nabídnou? Podle plemene psa 
můžete zvolit buď trimování nebo stříhání srsti. Pro teri-
éry (s výjimkou jorkšírského teriéra), knírače, drsnosrsté 
jezevčíky a kokršpaněly je vhodné trimování. Je to úprava 
srsti, při které se odstraňuje odumřelá srst buď ručně nebo 
pomocí trimovacího nože. Na jaře psi línají a je potřeba 
odstranit starou zvlněnou krycí srst až k podsadě, aby se 
pes opět cítil dobře. Zbývající podsada ho ještě dostatečně 
chrání a brzy dorůstá srst nová. Ostatní plemena musí 
majitelé kartáčovat, a tak jejich srst vyčistit.

Co to vlastně trimování je a proč se psi trimují? 
Trimování podporuje růst nové srsti a zlepšuje její kvalitu. 

U tohoto typu srsti je třeba pravidelně trimovat obrostlou 
srst a novou tak udržet v dobrém stavu. Střihy nejsou 
nahodilé a vychází z přirozených předpokladů. Cílem 
je, aby pes působil přirozeně a harmonicky a jestliže ho 
příroda obdařila nějakými malými vadami, jemně je na-
pravit a zdůraznit kladné stránky. Bez ohledu na dispozici 
není srst vždy drsná. Každé plemeno má své zvláštnosti 
a každý pes vyžaduje individuální zacházení. Proto se ně-
kteří majitelé přiklání ke stříhání psů. Pravidelné stříhání 
srsti je nutné i u pudla, bišonka a usnadňuje i péči o srst 
u ostatních plemen jako jsou maltézáček, havanský psík 
nebo u kříženců s dlouhou srstí.

Pokud si neobjednáte kompletní péči i s koupáním 
svého miláčka přímo v salonu, je nutné pejska připravit 
doma nejlépe den před stříháním. A o tom si napíšeme 
příště.

Věřme, že všichni majitelé pejsků, kteří navštíví nový 
hulínský salon, budou s péči o své kamarády co nejspoko-
jenější a jejich chlupáčci naopak budou dobrou vizitkou jak 
péče samotných páníčků, tak i pečlivého střihače. Vždyť 



Hulíňan     5/2008

33

PEL-MEL
na pohled pěkně upravený, čistý pejsek, jehož srst je tak 
příjemná na dotek a i kolemjdoucí se za ním otočí, nám 
přináší radost.

Přemýšlíte, že i ten váš miláček by si zasloužil uznání 
jiných? Zajděte s ním do salonu. Dozvíte se mnohé i o tom, 
jaký šampon pro něj bude nejvhodnější, a poradí vám 

i jinou kosmetiku k ošetřování srsti pejska. Vždyť poradit 
se je dobré i o volbě správného hřebenu či kartáče a spolu 
s veterinárním lékařem pomůžeme řešit i případné kožní 
problémy, ekzémy nebo problémy se srstí vašeho psa. 

Veterinární ordinace Hulín.

Pozvánka na Prázdninovou cenu  SPORT

Dne 1. května 2008 se konala v Mohelnici pohárová 
mažoretková soutěž. Mažoretky KONTRASTY Hulín se 
po krátké generační pauze opět vrací na soutěže a hned 
na svém  prvním startu celého souboru obsadily 3. místo 
a získaly bronzový pohár. Takový úspěch jsme neočekáva-
ly, protože některá děvčata trénují teprve půl roku. 

Soutěží pro sóla a dua se hulínská děvča-
ta zúčastňují pravidelně a letos na Mistrovství 
Moravy a Slezska, které se konalo 26. – 
27.4.2008 ve Veselí n. M. opět obsadily po-
stupová a medailová místa. 

V sólech v různých disciplínách to 
byly -  4. místo Tereza Baborová s postu-
pem na Mistrovství ČR, 6. místo Adéla 
Baborová, 3. místo  Kristýna Jurčová  s po-
stupem na Mistrovství ČR, 4. místo Lenka 
Pavlíčková s postupem na Mistrovství ČR

Dua v různých disciplínách: 3. mís-
to Adéla a Tereza Baborovy s postupem 
na Mistrovství ČR, 4. místo Adéla Baborová 

a Barbora Žiaková, 5. místo Tereza Baborová a Kristýna 
Jurčová a 1. místo Marta Navrátilová a Jana Kolenčíková 
s postupem na Mistrovství ČR.

Děkuji všem děvčatům za krásnou reprezentaci 
a rodičům za podporu.

Alena Rafajová – trenérka 

Mažoretky KONTRASTY Hulín opět sahají po medailích.

Mažoretky opět na výsluní

Máte rádi gymnastiku? Jestliže ano, přijmete po-
zvání Gymnastického Klubu Hulín, který zve všech-
ny příznivce sportovní gymnastiky na III. ročník 
Prázdninové ceny. Závod se koná v neděli 15. června 
2008 ve školní tělocvičně. Začátek v 10 hodin.Pozvánka ...
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Judo: Medailová umístění na Velké ceně Hulína 

Cyklistika: Zlatá Zašová

UMÍSTNĚNÍ HULÍNSKÝCH ZÁVODNÍKŮ:

MLÁĎATA:

váhová kategorie jméno místo                     

do 23 kg Adam Formánek 1.

do 25 kg Zuzana Eliášová             1. 

do 30 kg Daniel Vydra                 2.

do 32 kg    Renáta Vodicová 2.

do 32 kg   Jan Fránek 2.

do 36 kg     Ondřej Karamon  2.

do 40 kg 
Markéta 
Dvorčáková  

2.

do 25 kg      Ondřej Kolbinger  3.

do 32 kg Tomáš Veselský 3.

do 36 kg          Dominik Kroupa 3.

do 39 kg    Vít Blabla 3.

do 40 kg Martin Hradil 3.

MLADŠÍ ŽÁCI A ŽÁKYNĚ: 

váhová kategorie jméno místo                     

do 36 kg
Markéta 
Dunajová

1.

do 38 kg  Petr Eliáš    1.

do 60 kg Andrea Vodicová 1.

do 46 kg Jakub Zapletal 3.

do 42 kg
Tomáš 
Čechmánek

4.

Oddíl judo SK Spartak Hulín uspořádal v sobotu 3. 5. 
2008 Velkou cenu Hulína pro kategorii mláďata (do 10 let) 
a mladší žáky a žákyně (do 12 let). Do tělocvičny ZŠ Nábřeží 

Hulín přijelo zápolit na 140 judistů a judistek z celé Moravy. 
Domácí závodníci se stali ze 17 oddílů nejúspěšnějším druž-
stvem, když získali celkem 16 medailí, z toho 5 zlatých. 

Pořadatelé, kteří obětovali hodně času a úsilí přípra-
vě turnaje, děkují za pomoc rodičům, vedení SK Spartak 
Hulín a řediteli ZŠ Nábřeží Hulín Tomislavu Kolaříkovi 
za poskytnutí tělocvičny, Petrovi Polákovi st. a Petrovi 
Němcovi za kvalitní ozvučení.    D.H.

První máj se v MTB Team Cyklo MXM Hulín nesl 
ve znamení úvodního závodu seriálu Valašského poháru, 
který hostila obec Zašová. Povedenou technickou trať 
se zdařilo pokořit nejrychleji v kategorii starších žáků 
Davidu Obdržálkovi, který tak dovezl do Hulína zlatý 
pohár za 1. místo. Velmi dobře si vedl v kategorii mladších 
žáků Petr Procházka, který jel za hulínský klub svůj první 
závod. Ve finiši vybojoval 4. místo stejně jako Ondřej 
Tkadlec za kadety. David Obdržálek na stupních vítězů. Získal 1. místo na Valašském poháru v Zašové.
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Český pohár měl svou druhou zastávku 8. května 

v Teplicích. Za krásného počasí a mezinárodní účasti 
MTB Team opět dokázal, že na tuto nejvyšší republikovou 
soutěž prostě patří. Naši jezdci přidali další body do prů-
běžného pořadí. V nejbližší době je čekají Karlovy Vary, 

Špindlerův Mlýn a 12. až 13. července 2008 Mistrovství 
ČR MTB XC ve Velkých Losinách. Přijeďte se na nás podí-
vat, vždyť je to „za humny“!

-vob-

Fotbal: Fotbalový duben v SK Spartak Hulín

V dubnu se nám už naplno se vším všudy rozběhly mis-
trovské soutěže. Aprílové počasí přineslo zajímavá utkání. 

Muže Spartaku jsme opouštěli v březnu na prvním 
místě v tabulce. Hned na počátku dubna nás však čekal 
přímý souboj o vedoucí místo v tabulce s celkem FK Apos 
Blansko. Utkání bylo výjimečné už tím, že obdobná „přeta-
hovaná“ zde byla mezi stejnými týmy v 80. letech a tenkrát 
byli úspěšnější blanenští. V řadách hulínských fandů se 
našlo dost těch, kteří do Blanska jeli tým podpořit, a tak 
se kromě hlavního souboje týmů na trávníku odehrával 
souboj i v hledišti, kde bylo přes 700 diváků. Utkání skon-
čilo prohrou Spartaku 3:2 (b: Dvořáček, Huťka), přičemž 
náš tým rozhodně nebyl horší, jen to stokrát omílané 
štěstíčko bylo na straně domácích. Gól domácího hráče 
Šípa z 30 metrů pak oběhl jeden páteční večer televizní 
obrazovky v rubrice „Borec na konec“. Po utkání jsme tedy 
asi po půlroce opustili vedoucí místo tabulky a naše místo 
obsadilo Blansko. 

Další utkání o týden později bylo proti předposlední-
mu celku ČAFC Židenice. Těžké a nervózní utkání nakonec 
naši borci zvládli a vyhráli 2:1 (b: Dvořáček, Huťka). 

Poté přišla dvě utkání bez bodového zisku. Nejprve 
Spartak po velmi špatném výkonu, poznamenaným zraně-
ním Josefa Mršťáka, kterého sanitka musela přímo z hřiště 
ještě ve výstroji odvézt do prostějovské nemocnice, prohrál 
v Konici 1:2 (b: Paciorek). O reparát se naši chlapci snažili 
o týden později doma s Boskovicemi. Utkání se ale vůbec 
nepovedlo, přes veškerou snahu a herní převahu hosté 
nečekaně zvítězili 2:0 po dvou brejcích. 

Od prohry s Blanskem na začátku měsíce až po toto 
utkání tak uběhly 4 týdny, 4 zápasy a z nich 3 prohry 
a jedna výhra. Duben posunul Spartak na druhé místo 

v tabulce s větším bodovým odstupem na vedoucí tým 
z Blanska.

Dorostenci si v dubnu několikrát vyzkoušeli, jaké 
to je dohánět brankové manko. Ze 4 utkání vyšly 3 remízy 
a 1 prohra. Kluci často dopláceli na neproměňování svých 
brankových příležitostí, jinak by jejich bodová sbírka a mís-
to v tabulce bylo úplně někde jinde, vždyť svým herním 
projevem zahnali do defenzívy i týmy z čela tabulky. 

Výsledky: SK Spartak Hulín – Malenovice 2:2  
(b: Němec, Hradil), Sokol Hovězí – SK Spartak Hulín 2:2 
(b: Timan, Němec), SK Spartak Hulín – TJ Chvalčov 2:2 
(b: vlastní, Timan), Štítná nad Vláří – SK Spartak Hulín 
4:1 (b: Jankola).

Žáci pokračují ve snaze urvat v okresním přeboru cel-
kové vítězství. V dubnu absolvovali zápasy proti Žalkovicím 
(výhra 8:1, b: Štauber, Polák 2x, Jakvid 2x, Mlčák, Černý 
2x), Chvalčovu (výhra 4:0, b: Štauber, Jakvid, Mlčák, 
Čierný) a Rusavě (0:0).

Přípravky si počínaly v dubnu srdnatě. Mnohdy 
chyběla trocha větší snahy, ochoty zabojovat, proměnit 
nějakou tu šanci navíc a body by se počítaly jinak. Výsledky: 
TJ Valašské Meziříčí – SK Spartak Hulín (starší 8:1, b: 
Brázdilík, mladší 7:5, b: Navrátil 2x, Šůstal K. 2x, Vlach), 
SK Spartak Hulín – TJ Poličná (starší 0:2, mladší 2:3, b: 
Navrátil, Šůstal K.), Juřinka – SK Spartak Hulín (starší 6:4, 
b: Mimránek 3x, Brázdilík, mladší 2:3, b: Šůstal K., Vlach), 
SK Spartak Hulín – FC Tescoma Zlín (starší 0:7, mladší 4:2, 
b: Šůstal K. 2x, Navrátil, Vlach).

Držme našim barvám pěsti, potřebují to. Více o klu-
bu, pravidelné info, tabulky mužstev apod. na stránkách 
www.spartakhulin.com 
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Česká podnikatelská pojišťovna, a.s.

VIENNA INSURANCE GROUP
rozšiřuje svá obchodní zastoupení v lokalitách 
Otrokovice-Baťov, Hulín, Luhačovice a další.

Nabízíme příspěvek na provoz Vaší kanceláře, 
zaškolení, servis a podporu silné pojišťovny.
Nabídky spolupráce na e-mail: zlin@cpp.cz

podsklepenou chatu 2+1 v Lukově.
Oplocený pozemek 600 m2 

(příjezd autem až na pozemek), 220/380V, 
městský vodovod, WC. 

Cena 495.000 Kč.  Tel.: 604 872 197.

V sobotu 17. 5. 2008 se náš oddíl zúčastnil dalších 
obtížných závodů ve sportovní gymnastice. Rosice u Brna 
pořádaly v pořadí již šestý ročník Rosické štiky. Závodilo 
se ve dvojboji - na kladině a prostných. V silné konkurenci 
160 závodnic z patnácti oddílů z celé ČR vybojovala Kristýna 
Rusinová stříbrnou medaili v kategorii juniorek. Její mladší 
sestra Andrea obsadila v kategorii mimina pěkné 21. místo 
z 32 závodnic. Stejně pěkné umístnění – 21. místo –  vy-
bojovala svými obtížnými sestavami mezi 37 závodnicemi 

Další úspěch hulínských gymnastek

Prodám 

i Klára Daňková v kategorii nejmladších žákyň. Další dvě 
závodnice, obě závodící za starší žákyně, se umístnily těsně 
za sebou. Veronika Hamrlová 13. místo a pouhých 0,70 bodu 
za ní na 14. místě Tereza Mrlíková.

Všechny závodnice závodily poprvé v nových dresech, 
za které děkujeme paní Kopčilové z prodejny textilu v Hulíně. 
K dosaženým výsledkům všem závodnicím blahopřejeme. 

Trenéři
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S takovými a mnoha dalšími výtvarnými pracemi se představili žáci výtvarného oboru ZUŠ. 
Se souborem „Kočka“ uspěli dokonce i v krajské soutěži.  Vlevo „Ryby“ Jakuba Kvapila, vpravo „Kocour“ Filipa Mrázka.

Bývalá učitelka hulínské školy Jana Veselá (vlevo) 
opět vystavovala do 30. dubna svá výtvarná díla 

v hudebně KK v Hulíně.

Koncert pěveckých sborů ke Dni matek přinesl 
nové světlo – komponované pásmo Otvírání studánek 

otevřelo cestu novým hudebním projektům.

Jak se poklepával základní kámen Národního divadla 
před 140 lety? Více se dočtete na str. 15 - 16

Takto se radovali chlapci z vítězství na turnaji 
McDonald’s Cup v Hulíně. 
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z 32 závodnic. Stejně pěkné umístnění – 21. místo –  vy-
bojovala svými obtížnými sestavami mezi 37 závodnicemi 

Další úspěch hulínských gymnastek

Prodám 

i Klára Daňková v kategorii nejmladších žákyň. Další dvě 
závodnice, obě závodící za starší žákyně, se umístnily těsně 
za sebou. Veronika Hamrlová 13. místo a pouhých 0,70 bodu 
za ní na 14. místě Tereza Mrlíková.

Všechny závodnice závodily poprvé v nových dresech, 
za které děkujeme paní Kopčilové z prodejny textilu v Hulíně. 
K dosaženým výsledkům všem závodnicím blahopřejeme. 

Trenéři



Hulínské děti vystavily své výtvarné práce v Kulturním klubu. Nahoře zátiší čtrnáctileté Světlany Frolichové, 
dole koláž jedenáctiletého Jakuba Kvapila. Na titulní straně jsou malby nejmladšího a nejmenšího žáka 

výtvarného oboru ZUŠ, sedmiletého Lukáše Vaňhary, který začal intenzivně malovat už ve školce.  

Hulíňan na internetu: www.hulin.cz
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